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Luč osamosvojitve po 
desetih letih 
Ko so se na nekem potovanju po Švici tuji turisti 
spraševali, kaj praznujejo, ker so tu in tam vi
deli viseti državne zastave, so dobili odgovor: 
"Ne, danes nimajo nobenega praznika. Veste, 
Švicarji so tako ponosni na svojo državnost, da 
izobesijo zastave tudi brez vzroka." 
Zastave, ki jih bomo videli čez nekaj dni viseti 
po Sloveniji, ne bodo visele brez vzroka, ampak 
v čast velikemu prazniku —10. obletnici slovenske 
države. Koliko se nas bo ta praznik dotaknil, 
koliko okrepil našo državljansko zavest, bo od
visno od nas samih, ki smo bili navsezadnje pri
ča velikemu času naše zgodovine. 
Pesnik Tone Pavček, podpisnik znamenite Maj-
niške deklaracije, razmišlja po desetih letih ta
kole: 
"...ko smo pred desetletjem stopili v luč zgod
njega jutra svoje samostojnosti, smo bili v za
nosu s to svetlobo presvetljeni. Zdaj se zdi, je že 
malo drugače. Veliko se je umaknilo vsakodnev
nemu. Luč osamosvojitve kakor da nas več ne 
slepi in ne radosti, postali smo nekako slepi ali 
vsaj neobčutljivi za njeno lepoto pa tudi za nje
no resnico, ki pravi, da je samostojnost doma v 
trdnosti, v naslonitvi predvsem nase. In ta trd
nost in taka naslonitev nase sta nam nemara še 
bolj kot včeraj potrebni danes. 
...Ko zdaj nekako od strani gledam nazaj, vi
dim mnoge obraze, ki jih tedaj ni bilo, in marsi
koga, ki je bil, pa se je od tedaj čudno spreme
nil. Tudi to je, mislim, človeško in zmeraj tudi 
po nepisanih pravilih zgodovine. Sam sem to zgo
dovino gledal ne le z očmi, ampak tudi s srcem, 
včasih z dvema. Tako nisem mogel spregledati 
bistvenega: loma stoletja, poloma boljševizma 
in kot krona vsemu za nas - slovenske državno
sti." 

(Tone Pavček: Veliki čas slovenske zgodovine) 

Vsem bralcem iskrene čestitke ob 
10. obletnici slovenske države! 
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V s e občane Občine Dobrepol j e 

vabimo na proslavo ob dnevu državnosti 
in odprtju nove dvorane v Jakl ičevem domu, 

ki bo v nedeljo, 24.6.2001, ob 20. uri, 
v Jakličevem domu na Vidmu v Dobrepolju. 

Po k u l t u r n e m p r o g r a m u bo t u d i kresovanje . 

V k u l t u r n e m p r o g r a m u , k i bo poteka l v organizac i j i K u l t u r n e g a 
društva Dobrepol je , bodo s o d e l o v a l i vsi zbori iz Občine Dobre
polje. Godba Dobrepolje, dramska skupina, m a l č k i iz vrtca 

i n u č e n c i iz OŠ Dobrepolje. 

N a p r o s l a v i bo s p r e g o v o r i l t u d i župan Občine Dobrepol je A n t o n 
Jakopič . 

Skupa j b o m o zapel i t u d i državno h i m n o . P r o s l a v o bo povezoval 
Igor Ahačevčič 

P r o s l a v a bo ob v s a k e m v r e m e n u . 

Po p r i r e d i t v i b o m o ob k r e s u še m a l o p o k r a m l j a l i i n zapel i . Žene 
iz Društva podeželskih žena p a nas bodo razvesel i le s svo j imi 

d o b r o t a m i . 

To je osredn ja o b č i n s k a p r o s l a v a ob 10. o b l e t n i c i osamosvoj i tve 
Sloveni je , k i jo b o m o k r o n a l i z n o v i m dosežkom, odpr t j em nove 
d v o r a n e v J a k l i č e v e m d o m u . N a njej se z b e r i m o v s i iz cele obči

ne, t a k o i z D o b r e p o l j a ko t iz S t r u g , i n t a k o pokažimo, d a s m o 
ena družina i n d a i m a m o r a d i našo d o m o v i n o Sloveni jo . 

Š e e n k r a t vabl jen i v J a k l i č e v d o m v nedel jo , 24. j u n i j a ob 20. u r i ! 

Občina. Dobrepolje, župan Anton Jakopič 

Naslednja številka Našega kraja bo izšla konec avgusta 2001. Prispevke sprejemamo do 12. avgusta. 
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10 let v samostojni Sloveniji 
Deset let življenja je lahko tudi zelo dolga doba. Odvisno je od tega, 
kdo praznuje desetletnico. Če je ta slavljenec država , pa je ta doba 
pravzaprav zelo kratka, če pa pomislimo, kaj vse se je zgodilo v teh 
desetih letih, pa lahko ugotovimo, daje tudi za državo teh deset let 

lahko dolga i n plodna doba. 

M i s l i m i gredo nazaj v osemdeseta le
ta, leta sprememb. K o m u n i z e m n i več 
vzdržal. Zlagana ideologi ja z njegovim 
začetnikom M a r x o m je začela izgublja
t i svoja kr i la . Ideologi k o m u n i z m a n i 
so več vzdržali, zrušilo se je predvsem 
gospodarstvo. Ljudje so si zaželeli spre
memb. Ta val je p l j u s k n i l t u d i k nam. 
Pričele so se ustanavljati nove stranke. 
Zaželeli smo si spremembo sistema i n 
seveda t u d i svojo osamosvojitev. Prve 
demokratične volitve še pred osamos
vojitvijo so prinesle zmago takratnemu 
D e m o s u , k o a l i c i j i tako i m e n o v a n i h 
p o m l a d n i h strank, k i sije za svojo glav
no nalogo zadala osamosvoj itev sloven
ske države i n jo tudi uspešno izpeljala. 
Čestitati moramo vsem t i s t im, k i so v 
tistih dneh tako rekoč neuki prevzeli kr
milo slovenske države i n jo uspešno pre
peljali v osamosvojitev. 

Se dobro se spominjam vzdušja, k i nas 
je prevevalo pred osamosvojitvi jo. B i l i 
smo p o l n i pričakovanja i n navdušenja, 
nebo so preletavala jugoslovanska vo
jaška letala, b i lo nas je strah, toda b i l i 
smo enotni i n odločni. Hočemo samo
stojno Slovenijo. Samostojno Sloveni
jo tudi za ceno žrtev. Odločno smo se 
u p r l i tudi vojaško in dokaza l i , da smo 
sposobni svojo domovino tudi brani t i . 
Dočakali smo svojo državo po tisočlet
nem hlapčevanju. Čuden splet okoliš
čin, bi rekel človek. N i se tako lahko osa
mosvojiti i n za svojo samostojnost pr i 
dobit i priznanja drugih držav. V i d i m o , 
da tudi m n o g i d r u g i večji narodi o d 
našega po več stoletjih prizadevanja za 
osamosvojitev le-te ne dosežejo. Prišlo 
je prvo priznanje s strani sv. sedeža, k i 
nam gaje n a k l o n i l papež - S lovan, Po
ljak. Previdna vatikanska diplomaci ja , 
k i običajno s takšnimi stvarmi ne pre
hiteva, nam je dala prvo priznanje, po
tem so sledila še druga, pa sprejem v 
Združene narode. Skratka, človek bi re
kel, kot po maslu. Toda , a l i je po dese
tih letih v nas še tiso navdušenje, človek 
dobiva občutek, da se tega velikega de
janja ne zavedamo, da se vse bolj izgub
l jamo v neko lastno zaprto otopelost, 
k i ne vidi drugega kot samega sebe, de
nar i n lastno komodnost . Libcralistič-

na miselnost pa nas vse bolj razoseblja 
v neko brezoblično anarhično maso, k i 
si domišlja, daje vse dovoljeno, kar se 
da naredit i , daje vsaka neumnost pra
vica, vsak zmazek i n vsaka predstava 
kul tura , pa čeprav gre v mnogih prime
rih za ant ikul turo ali celo za tipične de-
viantske pojave, k i bi j i h vsaka zdrava 
družba, če hoče preživeti, morala izr in i 
t i na rob i n zavreči. Naš mal i slovenski 
narod se otepa s preživetjem. Demogra
fi m u napovedujejo izumrtje v 100 letih, 
če ne bomo naredil i bistvenega premi
ka predvsem v naši miselnosti , m i pa se 
temu vehementno posmehujemo i n se 
gremo preizkušati vse stranpoti, k i med 
l j u d m i sploh lahko nastanejo i n j i h ce
lo zapisujemo v zakone. N i i n ne more 
bi t i res, daje vse, kar se da tehnično iz
vesti ali v zakon zapisati, tudi pravično, 
moralno i n dopustno. Z g o d o v i n a nas 
pouči marsikaj. Kaj vse seje že naredilo 
po formalno zakoni t i pot i , tudi kradlo 
in ubijalo. 

A l i bomo to dopustili? Prepričan sem, 
da ne, saj hočemo živeti, živeti polno živ
ljenje. Življenje samozavestnih i n spo
sobnih l judi , k i znajo poskrbeti zase. 
Prepričan sem v nas same, da bomo zna
l i izluščiti zrno o d plev. Vnes imo med 
se veselje do življenja življenjski opt imi 
zem, pesem, ki je Slovence bodri la v sto
letjih suženjstva, naj bo naš jezik. 

Teh 10 let samostojne Slovenije je tu
d i v našo občino prineslo val napredka. 
Samostojna občina, k i je ne bi b i lo , če 
ne b i bi lo samostojne Slovenije in je ne 
bi b i lo , če ne b i v tej samostojni Slove
ni j i pr idobi le moč tiste stranke, k i ne
kaj dajo na naše podeželje na našega 
podeželskega človeka. Leta, k i smo j i h 
preživeli, so bi la naša leta, morda se te
ga ne zavedamo. B o j i m se, d a bo z 
zmanjšanjem vpliva podeželju naklonje
n i h strank po zadnjih volitvah t u d i po
deželje potegnilo krajši konec. Liberali
zem ne m i s l i na podeželje i n na obstoj 
slovenskega naroda, pač pa na profit i n 
koncentracijo kapitala v večja središča. 

N a predvečer državnega p r a z n i k a , 
24.6.2001, bo v naši občini, kot že nekaj 
let doslej, proslava. Vabi lo si preberite 
na drugem mestu.Tokrat praznujemo 

deseto o b l e t n i c o s lovenske države. 
Združili jo bomo z odprtjem nove dvo
rane v Jakličevem d o m u na V i d m u . T u 
di Jakličev d o m je naš vel ik i dosežek in 
ga verjetno t u d i ne b i b i lo , če ne bi bi lo 
osamosvojitve i n naše občine. Naj bo 
to trajen spomenik našemu velikem ro
j a k u F r a n u Jakliču i n tudi s imbol naše 
kulture. Ponosni bodimo nanj. Dobre-
pol jc i smo znani po svoji k u l t u r n i tra
dic i j i . T a novi d o m nam daje možnost, 
da s to k u l t u r o nadaljujemo in da j i do
damo še kaj novega. P r i d i m o vsi sku
paj, poveselimo se ob tem našem dosež
k u . N a tokratno proslavo smo povabili 
vse naše kulturniške skupine , da se 
preizkusijo na novem odru, čeprav še ne 
bo v celoti gotov, vsak s svojim kratkim 
programom. Po proslavi bomo zakuri l i 
tudi kres i n se malo poveselili i n pogo
voril i . 

Čudno naključje je hotelo, da sem go
v o r i l na prvi proslavi ob razglasitvi sa
mostojne Slovenije na sam dan razlga-
sitve. Takrat še nisem vedel, da bo kdaj 
nastala občina Dobrepolje, ne tega, da 
b o m k d a j ž u p a n te o b č i n e . Svoj 
(pre)dolgi govor sem zaključil z bese
d a m i , k i pa se m i zdijo šc prav tako ak
tualne kot pred desetimi leti , zato vam 
j i h ponavl jam. 

Usmerimo svoje sile v prihodnost. Pri
hodnost, v kateri nam bo različnost po
gledov samo most do skupnega cilja, ki 
je izgradnja solidne materialne osnove 
za življenje i n neprestano duhovno po
glabljanje i n k u l t u r n a rast. Živimo v tej 
prelepi Dobrepol j sk i d o l i n i v svobodi 
in medsebojnem spoštovanju v svobod
n i i n samostojni republ ik i Sloveniji . 

Naj živi samostojna neodvisna repub
l i k a Slovenija! 

Vaš župan Anton Jakopič 

Vsem občankam in občanom občine 
Dobrepolje čestitam ob državnem 

prazniku - dnevu državnosti. Letos 
praznujemo 10. obletnico osamosvo

jitve Slovenije. Ob tej prvi okrogli 
obletnici naše države želim, da bi se 

vsi tega resnično veselili, da bi 
resnično imeli radi svojo domovino in 
to veselje ob prazniku tudi na zunaj 

pokazali. 

vaš župan Anton Jakopič 
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10 let osamosvojitve Slovenije 
in izdajanja slovenskih znamk 

Kot 348. znamko v samostojni Sloveniji je ob deset
letnici izdajanja slovenskih znamk P o š t a Slovenije 

23. maja 2001 izdala jubilejno znamko. N a njej je 
upodobljena n a š a zastava, pod katero je nekaj besed 

slovenske himne v originalnem zapisu. 

Znamke so izšle v po l i po 
deset znamk, na sredini pa je 
ena o d k i t i c Prešernove 
Zdravljice inje le kot lepotna 
z n a m k a brez n o m i n a l n e 
vrednosti. Znamko je obl iko
val i n i lustriral Bronislav Fa-
jon , besedilo pa je prispeval 
akademik in pesnik C i r i l Zlo
bec. Njegovo besedilo v celo
ti objavljam, napisano pa je 
kot predstavitev znamke v 
Bi l tenu Pošte Slovenije: 

" P i v o okroglo obletnico v 
življenju svoje mlade sloven
ske države pričakujemo že 
kar z nekakšno starševsko 
nestrpnostjo. Njeno ustvari
tev pred desetimi leti večkrat 
v i d i m o kot izpolnitev naših 
stoletnih sanj, kar je svoje
vrstna metafora tako za naše 
nepretrgano prizadevanje za
njo kot za ponos, da smo jo v 
resnici ustvari l i . Res je: v t i 
stih usodnih dneh je v našem 
razpoloženju drhtela vsa zgo
dovinska romantika še ne do 
kraja realiziranega naroda, 
dejanje samo pa je b i lo ure
sničljivo, ker smo ga sprožili 
ob kar najbol j o p t i m a l n o 
možnem spoju narodove vo
lje, kolektivne zavesti, politič
nega intelekta in pripravlje
nost i , da za ta cilj zastavimo 
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vse, kar i m a m o , vse, kar kot 
svoboden narod hočemo b i 
ti . 

Ustanovitev lastne države, 
vključno z vsem, kar smo ob 
tem znali in zmogl i prebudi
ti v sebi, pomeni najbrž naše 
največje zgodovinsko dejanje 
doslej, vse drugo se nam v tej 
luči kaže kot bolj ali manj us
pešno utiranje pot i do tega 
sanjskega i n hkrati realnega 
cilja. 

V današnji globalizaciji sve
ta, Evrope pa še posebej, je 
lastna država naravnost n u 
jen i n neogiben pogoj nacio
nalnega preživetja: Evropo ju
trišnjega dne bodo sestavlja
l i samo narodi-države, vse 
druge nacionalne skupnosti 
bodo, povsem demokratič
no, potisnjene v usodo manj
šin ne glede na število svojih 
pripadnikov. 

Lastna država n i samo iz
polnitev stoletnih sanj, am
pak še zlasti v današnjem od
prtem svetu, tudi vse bolj za
gotov i lo p r i h o d n o s t i , vsaj 
dokler bo vsaka generacija 
odgovorno i n ozaveščeno ži
vela svojo sedanjost i n ne bo 
v njej zbledel z g o d o v i n s k i 
spomin . " 

Za objavo pripravil Ivan 
Grandovec 

SLOVENIJA 

Jubilejna slovenska znamka za 100 sit z lepotno znamko iz 

Prešernove Zdravljice 

Župan odgovarja občinskemu 
svetniku 

Na 24. seji Občinskega sveta Dobrepolje, dne 8. 5. 2001, je 
član občinskega sveta Alojzij Palčar posredoval županu vrsto 

vprašanj in pobud, ki jih je poslal tudi za objavo Našemu 
kraju. 

V nadaljevanju objavljamo vprašanja in županove odgovore. 

1. Ali ima občina sprejeto Navodilo za oddajo javnih naročil malih 
vrednosti? 

2. Kdaj je bilo Navodilo sprejeto in kje je objavljeno? 
3. Koliko bo zaračunal DURS, izpostava Grosuplje za vodenje 

postopka in pobiranje nadomestila, kot sledi iz določb iz Odloka za 
nadomestilo za uporabo stavbnih zemljišč? 

4. Koliko kurilnih naprav je bilo v občini pregledanih s strani 
pooblaščenega dimnikarskega podjetja v letu 2000 in ali je izdelan 
kataster kurilnih naprav? 

5. Kdo potrjuje cenik za dimnikarske storitve pooblaščenemu 
podjetju? 

6. Kako uspešno poteka projekt za obvoznico mimo Ponikev in 
ali so za to cesto izdelani že kakšni načrti? 

7. Ali se je začelo izvajati sistematično urejanje obrtne cone, 
koliko je bilo do sedaj narejenega in koliko proračunskega denarja 
se je porabilo za ta namen? 

8. Kdo je upravljalec čistilne naprave Potiskavec? 
9. Kakšni so parametri na izpustu čistilne naprave in katera poob

laščena institucija opravlja meritve? 
10. Kje in kako občina hrani dokumentacijo od bivših krajevnih 

skupnosti in kje in kdaj se da dobiti določene dokumente na 
vpogled, kot je npr. dokumentacija o finančnih vložkih občanov v 
izgradnjo javne telefonije? 

11. Kdaj je bil sprejet sklep OS in dano pooblastilo, da je s strani 
občine župan lahko podpisal pogodbo o odstopu lastništva zgradbe 
in brezplačno stanovanje v 1. nadstropju Jakličevega doma? 

12. Kakšno je stališče občinske uprave glede na to, da se bo 
meseca julija iztekel petletni rok, ko je občinski svet prejšnjega 
mandata sprejel sklep, da kamnolom preneha obratovati? 

13. Zakaj v zadnji akciji niso bili odpeljani vsi stari in zapuščeni 
avtomobili, saj je v Predstrugah le nekaj korakov od ceste lepo 
viden star in zapuščen avtomobil? 

POBUDE: 
1. ) Društvo SOŽITJE mi je kot članu OS poslalo poročilo o dejav

nostih in aktivnostih. V njihovo društvo je včlanjenih tudi 11 oseb 
iz naše občine. Društvo naproša, da občina Dobrepolje prispeva 
sorazmerni delež za 5 občanov, kar znese 185.460 sit. V proračunu 
je zagotovljenih za ta namen že 80.000 sit, zato dajem POBUDO, 
da se s sklepom OS nakaže še razlika do zaprošenega zneska. 

SKLEP: 
Zagotovijo se dodatna finančna sredstva za društvo SOŽITJE v 

znesku 105.000 sit iz proračuna občine Dobrepolje za leto 2001. 

2. ) Zaradi boljše obveščenosti občanov, naj se v časopisu Naš kraj 
redno objavlja delovni čas lekarne, kakor tudi razpored prisotnosti 
zdravnika in zobozdravnika ter tel. št dežurnega zdravnika. 

3. ) Glede na skoraj vsakodnevne prometne nesreče na nadvozu 
v Zdenski vasi do danes ni bilo še nič storjenega za zmanjšanje 
nesreč. Večkrat je bila pobuda po ureditvi tega odseka ceste posre
dovana občinski upravi s strani svetnikov OS. Izgovor oz. odgovor 
tajnika občine je bil, da je pobuda za ureditev tega dala ceste bila 
posredovana lastniku oz.upravljalcu ceste. Do danes nismo še nikoli 
slišali verodostojnega odgovora, zakaj se zadeva ne uredi oz. kakšni 
odgovori so bili dani s strani vzdrževalca ceste. 

SKLEP: 
1. ) Ponovno se zaprosi lastnika oz. upravljalca ceste.da poda 

mnenje in rešitve za zmanjšanje prometnih nesreč na nadvozu v 
Zdenski vasi. 

2. ) Zaprosi se Policijsko postajo Grosuplje za mnenje o varnosti 
cestnega prometa na tem delu ceste in da izda poročilo o številu 
evidentiranih nesreč na nadvozu v Zdenski vasi v preteklem letu. 

3. ) Vsa zbrana mnenja, priporočila in poročila občinska uprava 
posreduje članom OS. 

Slave Palčar, član OS 

KNJIŽNICA G R O S U P L J E 
Adamičeva 15 



Odgovori na vprašanja gospoda 
Slavca Palčarja: 

Gospod svetnik Slave Palčar ima seveda 
zelo veliko časa in si zelo želi, da bi se 
razvilo neko veliko dopisovanje okoli njego
vih vprašanj, ki jih je pripravljen ponavljati 
tudi desetkrat in tratiti čas, če odgovor ni 
tak, kot bi ga rad sam slišal. Kot župan 
seveda nimam niti fizično časa, da bi se 
lahko dopisoval na takšen način. Odločil sem 
se, da bom vsaj enkrat poskusil na vpraša
nja odgovoriti pisno in jih v skladu z njego
vo željo tudi objaviti v Našem kraju. Seveda 
to ne bo stalna praksa, ker mi čas ne do
pušča in se mi zdi, da je mnogo pomem
bneje posamezne zadeve rešiti, če se jih 
rešiti da, kot o njih v nedogled razpravljati. 
Z vprašanji je seveda tako. Pregovor pravi: 
En nespameten lahko postavi toliko vpra
šanj, da nanj sto modrecev ne more odgo
voriti. Vpraševalec v tem primeru pozna že 
vse odgovore, vendar želi slišati še enega, ki 
pa seveda spet ne bo tak, kot bi ga rad 
slišal. To se ponavlja lahko v nedogled brez 
učinka. Nekatera vprašanja zadevajo tudi te
me, na katere bi moral sam kot svetnik 
odgovoriti pred menoj, ker so odločitve v 
rokah občinskega sveta, nekatere zadeve pa 
so tudi stvar dolgotrajnega dela in prizade
vanj in se jih ne da ne začeti ne končati z 
enim vprašanjem in enim odgovorom. 

Pa pojdimo kar po številkah: 
1. Občina ima sprejeto Navodilo za odda

jo javnih naročil malih vrednosti v skladu s 
predpisi. Navodilo sprejme župan. 

2. Sprejeto je bilo 12.1.2001 in objavlje
no na oglasni deski Občine Dobrepolje. 

3. Z davčno službo še ni podpisana po
godba o pobiranju nadomestila. Predvide
vamo, da bo, enako kot v Grosupljem, davč
na uprava zaračunala 3%. Dogovori še pote
kajo. 

4. Ne vem, kaj nagiblje gospoda Palčarja, 
da neprestano postavlja to vprašanje. Iz te
ga lahko naredimo celo znanost in vsakemu 
posamezniku potroj imo ali početverimo 
stroške čiščenja dimnikov. Osebno mislim, 
da je požarna varnost v občini dobra, saj 
imamo zelo malo požarov. Za čiščenje dim
nikov imamo sklenjeno pogodbo z Dimni
karskim podjetjem Vič. To še ni prava kon
cesija, ampak v bistvu samo pogodba o 
opravljanju del, pravzaprav neko dovoljenje, 
da lahko opravlja dela v naši občini.. Tukaj 
okoli tega je večna dilema. Zakonodaja pred
videva redno mesečno čiščenje in en letni 
pregled kurilnih naprav. Vse to seveda sta
ne in to bi moral plačati vsak občan, ki ima 
dimnik in svoje kurišče, kakršno koli, tudi če 
je na olje, ali pa samo štedilnik. To vemo 
mi na občini in to ve tudi dimnikarsko pod
jetje. Ljudje, naši občani, pa se na prihod 
dimnikarja odzivajo zelo različno. Eni ga ko
maj čakajo, čakamo (tu lahko prištejem tudi 
sebe, ker zelo nerad čistim dimnik), eni pa 
ga enostavno zavračajo in mu sploh ne pu
stijo čistiti, ker so se navadili, da čistijo dim
nik sami. S podjetjem smo se dogovorili, da 
obiščejo vsakega občana in očistijo dimnik 
vsaj dvakrat v letu, vendar naj ne delajo sile, 
ker bo to med ljudmi povzročilo slabo voljo. 
Če pa kdo želi pogostejše čiščenje, lahko to 
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naroči pri dimnikarju in bo prišel večkrat. Za 
plačilo, seveda. Priporočam pa vsem obča
nom, da prepustijo čiščenje dimnikov stro
kovno usposobljenim ljudem. Tudi v prime
ru, da bi nastal požar zaradi slabo očiščene
ga dimnika, dimnikar pa je bil zavrnjen, za
varovalnica ne povrne zavarovalnine. 

5. Ker ne gre za pravo koncesijsko pogod
bo, cenik določa podjetje samo v skladu s 
svojimi kalkulacijami. Cena pa se do sedaj 
še ni povečala in je vseskozi enaka. 

6. Obvoznica mimo Ponikev je v fazi idej
ne študije. To je dolgoročen projekt, ki se 
ga ne da niti opisati v nekaj stavkih, kaj šele 
izgraditi. Študijo je na našo pobudo naročila 
Direkcija za ceste RS, ki jo bo tudi plačala. 
Bila nam je že predstavljena in je v fazi 
dopolnjevanja. Predstavljeno je bilo več va
riant. Vse predvidevajo obvoz Ponikev po 
severni strani. Verjetno bo osvojena varianta 
s priključkom na regionalno cesto nad Ra
šico proti Ljubljani. Takšno varianto zagovar
jamo tudi mi. To še ne pomeni, da se bo 
cesta gradila drugo leto. To je dolgoročen 
projekt, za katerega je eno vprašanje in en 
odgovor mnogo premalo. Vendar je s tem 
tako kot z vsako drugo zadevo, ki smo jo 
izpeljali. Če bomo neprestano tiščali, pa se 
bo enkrat naredilo. Morda, ni pa zagotovo 
vse dotlej, dokler ne bo narejeno. Pobudo 
za to obvoznico sem pravzaprav prvi podal 
sam osebno, naši občani jo v večini podpi
rajo. Tudi strokovna mnenja ji dajejo pozitiv
no oceno, problem pa je, tako kot vedno, 
denar, ki pa ga vedno primanjkuje. Obvoz
nica bo, če bo državni projekt, in se bo tudi 
financiral iz države ali pa se ne bo gradila. 
Občina tega projekta ne more izpeljati ne 
zaradi pristojnosti ne zaradi finančnih sred
stev. 

7. Obrtna cona je prostorsko opredeljena, 
sprejet je zazidalni načrt. Občina je do sedaj 
v ta projekt vložila 5.728.772,00 SIT. Namen 
te cone ni, da bi se v njej gradili megalo
manski projekti, ki bi potrebovali tujo de
lovno silo in onesnaževali okolico, pač pa da 
se omogoči tistim našim občanom, ki želijo 
zgraditi poslovni prostor in odpreti kakšno 
dejavnost. V letošnjem letu bo narejen pro
jekt komunalnega opremljanja. To je doku
ment, ki nam bo dal podatke, kaj je nujna 
komunalna opremljenost za ta prostor in 
izračun, kolikšni so stroški komunalnega 
opremljanja na m2 površine. Te stroške bo 
vsak investitor moral plačati, v sorazmerju s 
površino, ki jo bo kupil. Občina v tej obrtni 
coni ne bo zgradila nobenega objekta, pri
pravljena pa je, da izvede nujno komunalno 
opremo (cesto, vodovod, elektriko, čez ne
kaj let tudi kanalizacijo), vendar tega ne 
more delati na zalogo, ker ne razpolaga s 
finančnimi sredstvi. Opremljanje bo poteka
lo sočasno in v sodelovanju z investitorji in 
seveda v dogovoru s sedanjimi lastniki zem
ljišč. 

Možni so tudi različni dogovori z investi
torji za pocenitev določenih stroškov, v ko
likor jih izvedejo sami. Takšna praksa je tudi 
v drugih občinah, kjer imajo s tem več iz
kušenj kot mi. Tudi ta cona je dolgoročne 
narave in se v enem ali tudi dveh letih ne 
da nič narediti. V načelu pa velja: obrtno 
cono imamo, prostor je zazidljiv, če bo pri
šel pravi investitor, lahko odkupi zemljo in 
prične z gradnjo. 

8. Čistilna naprava Potiskavec še ni preda
na upravljavcu, ker še nima uporabnega do
voljenja. Težave so nastale z izdelavo pro
jekta izvedenih del, ki ga mora narediti do
bavitelj. Upravljavec bo Javno komunalno 
podjetje Grosuplje. 

9. Parametri dosedanjih meritev so ugod
ni. 

10. Občina od nobene bivših krajevnih 
skupnosti ne hrani nobene dokumentacije, 
ker jo občini ni nihče predal v hrambo, zato 
občina ne razpolaga z dokumentacijo o vlož
kih v telefonijo. 

11. Župan je podpisal pogodbo o brez
plačnem prevzemu zgradbe Jakličev dom. S 
tem je dom prešel od bivšega lastnika v last 
občine, da je občina sploh mogla pričeti z 
gradnjo. Obširna obrazložitev pa je podana 
v 5. številki Našega kraja. Občinski svet prejš
njega sklica je bil s tem seznanjen. 

12. Občinski svet je sprejel tudi sklep, da 
bo občina zagotovila primeren prostor za 
delovanje kamnoloma. Prostor je bil v pro
storskem planu opredeljen. Občinski svet je 
s sklepom prekinil vse aktivnosti za odpira
nje novega kamnoloma. Stališče župana in 
občinske uprave v zvezi s kamnolomom je 
takšno, da mora o tej temi odločiti Občinski 
svet v najkrajšem možnem času oziroma bi 
se moral izreči že pred nekaj leti. Moje 
osebno stališče v zvezi s kamnolomom pa 
sem že večkrat javno objavil v Našem kraju. 
To stališče je takšno. Kamnolom naj deluje. 
Deluje naj varno. Občina in tudi prebivalci 
vasi Predstruge pa morajo imeti od tega 
korist. Ne moremo pa si v tej zaostreni 
gospodarski situaciji privoščiti zapiranje obra
tov, tudi če so nekoliko moteči. 

13. Odvoz starega avtomobila je obvez
nost lastnika. Odpeljati ga mora na odpad 
Dinos v Ljubljano. Prevoz lahko opravi sam, 
če ga lahko. Proti plačilu pa ga je pripravljen 
izvesti tudi Kastelic Štefan z Vidma. V širši 
akciji odvoza kosovnih odpadkov se je po
nudila tudi priložnost, da smo odpeljali tudi 
stare avtomobile. Odpeljani so bili vsi avto
mobi l i , za katere smo vedeli, seveda pa 
župan, niti kdo drug iz občinske uprave, ne 
more vohljati za vsakim avtomobilom, ki si 
ga kdo privošči pustiti kjer koli in tega ob
čina tudi ne bo delala. Osebno mislim, da 
je dolžnost vseh občanov, da vsakega krši
telja nemudoma prijavijo policiji ali pa vsaj 
javijo na občino, da bomo lahko ukrepali. 

Gospod Palčar je podal še nekaj pobud, 
od katerih bi rad opozoril samo na eno, ki 
pa ni nova in jo tudi ni on odkril, to je 
spolzka cesta v Zdenski vasi nad mostom. 
Cesta proti Grosupljem je državna cesta in 
občina na njej nima nobene pristojnosti, 
niti je ni dolžna vzdrževati niti ne more 
odločiti, kaj se bo na njej naredilo. Zaradi 
pogostih nesreč, pa smo na Direkcijo za 
ceste RS poslali že več pismenih urgenc in 
tudi imeli osebne razgovore, vendar nismo 
bili uspešni. Tako nekako se odvija na vseh 
področjih, kjer je potrebno kaj uskladiti z 
državo. Potrebno je tisoč urgenc in tisoč 
razgovorov, potem pa morda kaj uspemo. Z 
aktivnostmi bomo tudi tukaj še nadaljevali, 
vendar ne moremo zagotoviti, kdaj in koliko 
bomo uspešni. 

Župan Anton Jakopič 



junij 2001 Akcija Evropske popotniške zveze 

Evropohod skozi našo 
občino 

Evropohod 2001 je akcija Evropske popotniške 
zveze, katere namen je poudariti povezanost med 

evropskimi narodi pod skupno idejo Združene 
Evrope. Po Evropi potuje 12 eurofonov, jeseni se 

bodo vsi skupaj s r e č a l i na sedežu evropskega parla
menta v Strassbourgu, kjer se bodo združila sporo

čila z eurofonov iz vseh delov Evrope. 

Prihod na Videm 

D o Strassbourga bo segel 
tudi naš glas, saj se je t u d i 
Sloveni ja priključila tej ak
ci j i , c u r o f o n , k i potuje po 
Sloveni j i , je začel svojo pot 
v Grči j i , S l o v e n c i s m o ga 
prevzel i od Madžarov p r i 
Hodošu. Z a njegovo sprem
l j a v o s k r b i K o m i s i j a /a 
evropske pešpoti S l o v e n i 
je-

P o h o d je potekal po delu 
evropske pešpoti , k i pelje 

t u d i po območ ju naše ob
čine, i n sicer 11. j u n i j a do
poldne . N a meji z našo ob
čino so se p o h o d n i k o m p r i 
družili t u d i nekateri člani 
P D Dobrepol j c i n Z G S K E 
Dobrcpol j c , z n j i m i pa je b i l 
t u d i župan A n t o n Jakopič . 
Pred občino na V i d m u j i h 
je p r i č a k a l a p r e c e j š n j a 
množica šolske m l a d i n e i n 
občanov, k i sta j i h takoj po 
p r i h o d u p o z d r a v i l a p r e d -

Pohodniki z zanimanjem spremljajo program učencev iz Kompolj 

stavnik K o m i s i j e za evrop
ske pešpoti i n župan obči
ne. O b a sta p o u d a r i l a s i m 
b o l n i p o m e n E v r o p o h o d a , 
spoznavanje l j u d i , sklepa
nje prijateljstev i n medse
b o j n o druženje, povezano 
s sporoči lom, da smo Slo
venci pr i j azni i n gostol jub
n i l judje. Z u p a n je p o u d a 
ril, da k temu povezovanju 
l j u d i , občin i n n a r o d o v želi 
prispevati tudi naša občina. 
S tem n a m e n o m je p r i p r a 
v i l a t u d i kra j š i k u l t u r n i 
p r o g r a m , k i so ga p r i p r a v i 
l i u č e n c i P S K o m p o l j e . 

Predstavi l i so občino i n za
peli ter zaplesali nekaj l jud
skih plesov, k i izvirajo iz D o -
brepol jske dol ine . Po pro
gramu pa so pohodnike po
gostile članice D P Z Dobre
pol jc - Struge z značilnimi 
dobrepol j sk imi dobrotami . 

Navdušeni n a d spreje
m o m v D o b r e p o l j u so po-
h o d n i k i n a d a l j e v a l i p o t 
p r o t i V e l i k i m Laščam. T u 
d i na tem delu p o t i j i h je 
spremljalo nekaj naših ob
čanov. 

M. Steklasa 

E v r o b u s n a V i d m u 

Našo občino je Evrobus , k i potuje po celi S loveni j i , 
ob i ska l v petek, 8. jun i ja . Občani so b i l i obvešečni o 

p r i h o d u i n možnost ih o b i s k a v Našem kra ju, na 
radiu Ze leni val i n s p l a k a t i . Po fotograf i j i sodeč, 

z a n i m a n j a n i b i l o . 

Pohodniki so bili navdušeni nad dobrotami, ki so jih pripravile 
članice DPŽ Dobrepolje - Struge 



Obvestila za občane 
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ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE MED ZAČASNIM 

BIVANJEM V TUJINI 

Konvencijsko potrdilo za tujino 
odslej tudi prek 

samopostrežnega terminala 
Zavod za zdravstveno zavarovanje Slovenije je zavarovancem prib

ližal še eno svojo storitev. Na samopostrežnih terminalih je odslej 
poleg potrjevanja zdravstvene kartice omogočeno tudi naročanje 
konvencijskih potrdil za uveljavljanje nujnih zdravstvenih storitev 
med začasnim bivanjem v tujini. To je prva dodatna storitev, ki jo 
omogočajo samopostrežni terminali in je prva tovrstna storitev na 
področju javnega sektorja pri nas. 

Storitev je brezplačna, kar naj bi dodatno spodbudilo uveljavljanje 
te sodobne elektronske rešitve. 

Zavod je že lani zavarovanim osebam omogočil brezplačno elek
tronsko naročanje konvencijskih potrdil preko interneta, z letošnjim 
letom pa je tako naročanje omogočeno tudi vsem drugim, ki niso 
uporabniki interneta. Omrežje samopostrežnih terminalov v siste
mu kastice zdravstvenega zavarovanja sestavlja 275 terminalov, ki so 
nameščeni na javnih prostorih - zdravstveni domovi, bolnice itd -
širom Slovenije. 

Konvencijsko potrdilo omogoča osebam, ki so obvezno zdravstve
no zavarovane v Republiki Sloveniji, uveljavljati pravico do nujnih 
zdravstvenih storitev med začasnim zasebnim ali službenim biva
njem v tujini, in sicer praviloma brez plačila pri zdravnikih ali zdravs
tvenih ustanovah, ki so del javne zdravstvene službe. Potrdilo je 
moč pridobiti za države, s katerimi ima R Slovenija sklenjene med
državne sporazuma: Avstrija, Belgija, Hrvaška, Italija Luksemburg, 
Madžarska, Makedonija, Nemčija, Nizozemska in Romunija. 

Postopek naročanja konvencijskih potrdil prek samopostrežnih 
terminalov je enostaven in avtomatiziran. Vse izbire se opravijo z 
dotikom na gumbe na ekranu. Za uspešno naročilo zavarovanec 
potrebuje kartico zdravstvenega zavarovanja in seveda urejeno zdravs
tveno zavarovanje. Po uspešno izvedenem naročilu bo zavarovanec 
v roku treh delovnih dni dobil potrdilo z navadno poštno pošiljko 
na naslov, ki je naveden na njegovi kartici. Tako izdano potrdilo ima 
veljavnost 90 dni. 

Zavarovane osebe bodo vsa dodatna pojasnila, tudi v zvezi z 
morebitnim neuspešnim naročanjem, dobile na območni enoti ali 
Izpostavi Zavoda za zdravstveno zavarovanje Slovenije. Telefonska 
številka Izpostave Grosuplje je 78 72 322, 78 61 816. 

ZAVOD ZA ZDRAVSTVENO 
ZAVAROVANJE SLOVENIJE 

Center za socialno delo 

Obvestilo 
Center za socialno delo Grosuplje obvešča vse dosedanje upra

vičence otroškega dodatka in vse vlagatelje, ki so letos prvič oddali 
vlogo za uveljavitev otroškega dodatka, da smo do konca maja za 
vse preverili upravičenost do otroškega dodatka na podlagi vlog in 
predloženih dokazil. Na podlagi tega bo že V JUNIJU NAKAZAN 
OTROŠKI DODATEK. Zaradi velikega števila zadev in težav, ki so 
posledica prejema sredstev za pokritje stroškov pošiljanja šele v 
juniju, do takrat, žal, ne boste prejeli odločbe o dodelitvi oziroma 
višini otroškega dodatka. Višino otroškega dodatka boste lahko do 
prejema odločb preverili le prek vpisov v hranilne knjižice ali po 
prejemu informacij o nakazilih na vaše tekoče račune. 

Odločbe so natisnjene in se pripravljajo za oddajo na pošto. 
Prejeli naj bi jih po nakazilu otroškega dodatka, ki bo v juniju 
predvidoma 13. 6. 2001. Ob tem želi Center za socialno delo 

Grosuplje opozoriti vse upravičence do otroškega dodatka na novo
sti, ki jih je prinesel zakon o splošnem upravnem postopku v 
lanskem letu glede vročanja. Sprememba je enkratno vročanje. V 
kolikor stranka v 15 dneh po prejemu obvestila o pošiljki le te ne 
pride iskat, se pošiljka vrne pošiljatelju in se petnajsti dan šteje kot 
dan vročitve. S tem dnem začne teči tudi rok za pritožbo, čeprav 
naslovnik pošiljke ni prevzel. 

Zato priporočamo, da po prejemu obvestila o pošiljki le to na 
pošti dvignete, se seznanite z njeno vsebino glede otroškega do
datka in nas pokličete, če želite dodatna pojasnila. Zaradi velikega 
števila upravičencev zaenkrat še ne moremo dajati informacij o 
konkretnih zadevah, jih bomo pa posredovali po vročitvi odločb. 

Vsem se zahvaljujemo za razumevanje glede pošiljanja odločb. 
Ob tem pozivamo vse tiste, ki so morebiti pozabili na oddajo 
potrebne vloge ali so bili pozvani, da vlogo dopolnijo, da to storijo 
čim prej. Na ta način si lahko zagotovijo otroški dodatek od nasled
njega meseca dalje, če izpolnjujejo postavljene pogoje. 

Hvala za vašo pomoč in lepo pozdravljeni. 
Direktorica: Jožica Matjašič 

Subvencije 2001 
Vsi, ki bi radi pridobili sredstva iz naslova Sub

vencij 2001, bodite pozorni na naslednje: 
1. Kje dobite vlogo? 
Vlogo dobite na enotah kmeti jsko svetovalne služ

be. Lansk i vlagatelji so jo prejeli po pošti. 
2. Rok za oddajo vloge: od 1.6. do 30.6. 2001 
Pošljite jo priporočeno na naslov: 
Agencija RS za kmetijske trge i n razvoj podeželja, D u -

najskacesta 160,1000 Ljubl jana 
3. Vlogo izpolnite čitljivo, s tiskanimi črkami: 
Pazite zlasti na pravilno pisanje številk 3,5,7,9, in 4. 
4. Priložite vsa potrebna potrdila in dokazila: 
V primeru, če imate zemljo v zakupu ali pa imate zem

ljišče v komasacijskem postopku, morate priložiti: 
- izjavo o zakupu zemljišč, k i mora bit i obvezno pod

pisana tako s strani zakupodajalca kot tudi zakup
nika, 

- kopi jo z a k u p n i h pogodb z državo oz. l o k a l n i m i 
skupnostmi , 

- kopijo komasacijske odločbe, če je niste priložili že 
lani . 

5. Preverite pravilnost osebnega računa, na ka
terega želite imeti nakazana sredstva: 

Pravilnost podatkov o računu mora potrdi t i finanč
na institucija, pr i kateri imate odprt osebni račun (ban
ka, H K S , hranilnica,... .). 

6. Preden vlogo oddate, jo izročite kmetijskemu 
svetovalcu: 

Pregledal jo bo i n s svoj im p o d p i s o m na zadnji stra
ni p o t r d i l , da so vse rubrike izpolnjene i n daje vloga 
p o p o l n a in čitljiva. (Ne čakajte do konca meseca juni 
ja, da ne bo prepozno, kajti za pridobitev nekaterih po
trdi l i n dokazi l je treba pri pristojnih institucijah čaka
t i tudi po 8 dn i ! ) . 

7. Kopijo vloge, vseh dokazil in potrdil hranite 
doma. 

Agencija RS za kmetijske trge in razvoj podeželja 
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Jamarji so predstavili dejavnost 
svojega društva 

Videm, 8. junij 2001 - V okviru Heliosovega projekta 
sanacije k r a š k i h voda so jamarji D r u š t v a za razi

skovanje jam 8. junija, na predvečer akcije č i šče n ja 
Seleve jame v Zagorici, organizirali predstavitev 

omenjene akcije, pripravili razstavo in vse skupaj 
popestrili s projekcijo diapozitivov iz naj lepših 

slovenskih jam. 

V u v o d u je Nataša H a j d i -
njak iz domžalskega Hcl iosa 
predstavi la n j ihovo dejav
nost in prizadevanje za čisto 
okolje v svojem podjetju i n 
kraju pa tudi v celotni Slove
nij i . V ta namen so ustanovi
l i Heliosov sklad za ohranja
nje slovenskih voda. Sredstva 
v skladu se zbirajo iz prodaje 
okol ju pri jaznih Hel iosovih 
izdelkov z z n a k o m "Ribice v 
soncu". V okviru sklada izva
jajo dva projekta: 

- čiščenje kraških jam i n 
- oživljanje krajevnih vod

njakov. 
Leta 1998 so podpisa l i po

g o d b o z M i n i s t r s t v o m za 

okolje i n prostor za obdobje 
petih let. Vsako leto očistijo 
nekaj kraških jam, leta 1999 
pa so začeli še s pro jektom 
oživljanja krajevnih vodnja
kov, s čimer nadaljujejo tudi 
letos. Kot je znano, je b i l v le
tošnjem letu na posebnem 
razpisu izbran vodnjak Hč v 
Podgori . 

O d kraških jam pa so si le
tos jamarji iz Društva za ra
ziskovanje kraških jam izbra
l i tudi Selevo jamo v Zagori 
ci. 

Jamarje i n vse prisotne je 
nagovori l predsednik druš
tva, nj ihov član M a r k o S i m 
šič pa je prikazal diapozitive 

Jamarji Društva za raziskovanje jam iz Ljubljane so zaman pričakovali 
domačine 

V naši občini je okrog 
150 k r a š k i h jam, zdaj 
so odkri l i še eno 

N a lokaci j i vrtine v T i -
sovcu so pred nekaj tedni 
o d k r i l i še eno kraško ja
mo. K o so vrtali v zemljo, 

je naenkrat zmanjkalo tr
ik- površine i n ugotovi l i 
so, da je p o d površino 
g loboka kraška jama. Ja
marji so jamo zmcr i l i in 
ugotovi l i g lobino 83 m . 
J a m a zaenkrat še n i m a 
imena. 

iz najlepših slovenskih j am. 
N a m e n pa n i b i l le pr ikazat i 
čudovite jame, k i pomeni jo 
pomemben del naše naravne 
dediščine, ampak o p o z o r i t i 
na to, da so jame bogate za
kladnice geoloških spoznanj 
i n izziv za vrsto dejavnosti. 
Predvsem pa je b i l izpostav
ljen ekološki p r o b l e m - one
snaževanje podtalnice zaradi 
brezbrižnega odnosa i n odla
ganja vseh vrst odpadkov v ja
me. 

Skratka , jamarj i Društva 

za raziskovanje jam so se na 
akcijo čiščenja Seleve jame v 
Zagorici temeljito pripravil i . 
Prišli so predstavit svojo de
javnost domačinom, a tu se 
začne druga plat zgodbe. V 
sejni sobi občine, k i so jo ja
marji preuredili v zanimiv raz-
s t a v n i p r o s t o r , je sedelo 
okrog 20 jamarjev iz Ljublja
ne, med njimi celo eden iz Av
stralije, i n vsega skupaj trije 
domačini, župan, en občan 
i n spodaj podpisana. To pa 
je že tema za nov članek. 

M. Steklasa 

Očiščena Seleva jama v Zagorici 
V I D E M , 10. junij 2001 - Dvajset jamarjev D r u š t v a za 
raziskovanje jam Ljubljana je v č e r a j očist i lo Selevo 
jamo pri kraju Zagorica v občini Dobrepolje. T a je 
že druga izmed petih jam, katere bodo letos jamarji 

očist i l i v okviru Heliosovega projekta č iščenja 
k r a š k i h jam. Ministrstvo za okolje in prostor nudi 

projektu strokovno pomoč. Pred tednom dni so 
ajdovski jamarji na področju Gore nad Ajdovščino 

očist i l i Brezno S pod Sinjim vrhom. 

Društvo za razisko
vanje jam Ljubl jana je 
eno izmed najstarejših 
i n največjih društev v 
Sloveniji, ustanovljeno 
že leta 1910. V vseh teh 
letih aktivnega delova
nja so raziskali i n do
kumentirali številne ja
me tako d o m a , kot v 
tu j in i . S p o s l o v n i m si
stemom Helios sodelu
jejo v omenjenem pro
jektu letos že drugič. 
Leta 1998 so očist i l i 
Brinščico pr i Brezovici 
v občini Hrpelje - K o z i 
na. 

Seleva j a m a (590m 
n.v.) zaradi konf igura
cije terena deluje kot 
zbira lnik vode inje za
radi onesnaženja s pre
težno organskimi o d 
padki še posebej nevar
n a za ožje p o d r o č j e 
vodnega zajetja Globo-
čec, ki je urejen, kotza-

Seleva jama, 9.6.2001 

Foto: Matjaž Ledinek 

jetje pitne vode za območje Suhe 
krajine. Po smrdljivih odpadkih, ki 
so j i h jamarji iz šestnajst metrov 
globoke jame s škripci s težavo dvi
govali na površje, se je pokazalo, 
daje bi la izbira jame za čiščenje več 
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kot pravilna. V j a m i sta se zaradi težav
n i h okoliščin izmenjevala po dva jamar
ja, k i sta m o r a l a zaradi neznosnega 
smradu uporabljati zaščitne maske. Do
kaj sveži ostanki zakolov domačih ži
vali so b i l i pomešani s stekleno volno , 
d e l i a v t o m o b i l s k i h k a r o s e r i j , j o g i 
vzmetnico i n d r u g i m i manjšimi gospo
d i n j s k i m i o d p a d k i . O d p a d k o v je b i lo 
skupaj za dva kontejnerja, po ocenah 
d o b r i h 20 kubičnih metrov. Z a odvoz 
i n deponiranje odpadkov bo poskrbelo 
K o m u n a l n o podjetje Grosuplje. 

DOMŽALE, 17. maj 2001 - Predstav
n i k i slovenskih občin so danes na sede
žu domžalskega poslovnega sistema 
Helios d.d. podpisa l i pogodbe o sofi
nanciranju obnove vodnjakov v svojih 
občinah. Občine so bile izbrane na jav
nem razpisu za dodelitev sredstev iz He-
liosovega ekološkega sklada za ohra
njanje slovenskih voda. 

Izborna komisi ja v sestavi predstav
nikov Minis t rs tva za okolje i n prostor, 
slovenskega komite ja mednarodnega 
združenja hidrogeologov i n podjetja 
Helios je letos izbrala pet s lovenskih 
občin, katere b o d o obnovl ja le svoje 
vodnjake tudi s pomočjo Heliosovega 
ekološkega sklada. 

Izbrane so bile občine: M a r i b o r z Jo-
žefovim studencom na Studencih, D o -
brepolje z v o d n j a k o m Bč v P o d g o r i , 
Šempeter- Vrtojba z vodnjakom v nase
lju Vrtojba, Slovenska Bistrica z vodnja
k o m v vasi Žabljek i n občina Razkrižje 
z vodnjakom v središču vasi Safarsko. 
Vsak izmed izbranih vodnjakov je v pre
teklosti na svoj način zaznamoval vpliv 
na življenje okoliških l j u d i i n dajal ar
hitekturno podobo okol ju . Bogato zgo
dovino bodo z obnovo vodnjakov po
novno oživili i n j ih današnjemu času tu
d i primerno predstavili. 

V i m e n i izbranih seje zahval i l A n t o n 
Jakopič, župan občine Dobrepol je . O b 
tem je povedal, da v občini Dobrepolje, 
k i leži na obrobju Krasa, sami nimajo 
v o d n i h virov i n so povezani i n odvisn i 

Jamarji upajo, da bo akcija imela v jav
nost i vzgojni učinek, ne samo kot en
kratna gesta, ampak predvsem kot opo
zor i lo prebivalcem, k i živijo v teh kra
j i h , da odpadki sodijo na urejena zbira
lišča i n ne v naravo. Nevarne odpadke si 
je prišel o d bl izu ogledat tudi dobrepolj-
ski župan A n t o n Jakopič. 

D o konca junija se bosta zvrstili še dve 
čistilni akci j i , prva na področju občine 
I l irska Bistrica, druga pa na P o k l j u k i . 

Matjaž Ledinek 

Vodnjak Bč v Podgori 

od 20 k m dolgega vodovoda iz občine 
Velike Lašče. Še iz preteklosti se zave
dajo odvisnost i od v o d n i h virov, zato 
oskrbi z vodo namenjajo veliko pozor
nost. 

Akci ja Heliosovega sklada je dobra i n 
prepoznavna, voda pa ena izmed temelj
n i h naravnih d o b r i n , k i jo moramo že 
danes varovati i n do nje gojiti odgovo
ren odnos. Razveseljuje tudi dejstvo, da 
se akcije omenjenega sklada dogajajo 
po vsej Sloveni j i , kar vodi k večji pre
poznavnost i posameznih področij i n 
krajev. Ne smemo prezreti tudi njihovo 
odpiranje i n iskanje turistične identite
te. 

Hel ios bo letos v projektu oživljanja 

junij 2001 

krajevnih vodnjakov zato namenil 1,8 
m i l i j o n a tolarjev. Sredstva v sk ladu se 
zbirajo iz prodaje okol ju pri jaznih He-
l iosovih izdelkov z z n a k o m "Ribice v 
soncu". 

Matjaž Ledinek 

VODA UMIRA, NAROD BOLEHA 

Ne vedo in ne 
verjamejo 

(nadaljevanje iz prejšnje številke) 

N e d a v n o so v Z D A naredi l i študijo 
o tem, k o l i k o je človeško telo že " o k u 
ženo" z agrokemi jo . Njene sestavine 
so našli v u r i n u i n k r v i vseh oseb, k i 
so j i h test iral i , ne glede nato , a l i so 
živeli v mest ih a l i na vasi. Stanje zbu
ja skrb , so u g o t o v i l i . 

V e m o , d a s povečanjem onesnaže
vanja o k o l j a z agrokemi jo ne b o m o 
dosegl i cenovne ravni povprečnega 
kmeti jskega p r o i z v o d a E U . To pome
n i , d a bo kmeti jstvo vedno v def ic i tu , 
vezano na subvencije, k i znašajo da
nes o k o l i p o l mil i jarde mark na leto. 

V s a k o podjet je , k i n i r e n t a b i l n o , 
m o r a a l i propast i a l i spremenit i pro i 
zvodnjo . Le v kmeti js tvu o tem nihče 
n i k o l i ne r a z p r a v l j a , čeprav spada 
kmet i j s tvo med naše največje i z g u 
barje. 

Te napake plačujemo vsi davkopla
čevalci i n državljani, z denar jem i n 
zdravjem, ne da b i se zavedali , da je 
to S iz i fovo delo, k i b i se m u z umnej-
šo p o l i t i k o i n j a s n i m i strateškimi cil j i 
l a h k o h i t ro i z o g n i l i . 

Kmet i j s tvo , t u r i z e m i n vode so trije 
i z r e d n o p o m e m b n i elementi za raz
voj Slovenije i n obstanek slovenske
ga naroda. V s i trije so prepuščeni sti
h i j s k e m u razvoju , brez j a s n i h pers
pekt iv i n so predmet kupčkanja po
sameznikov i n posameznik strank ter 
resorjev. Posledica je, d a se stanje na 
vseh treh segmentih iz leta v leto slab
ša i n da bo z v s t o p o m Slovenije v E U 
prišlo d o tako drastičnih zaostritev, 
z last i v kmet i j s tvu, da se bo Slovenija 
čez noč srečala s takrat že m o r d a ne
rešljivimi soc ia ln imi , ekonomskimi i n 
ekološkimi p r o b l e m i . 

V S l o v e n i j i i m a m o o k o l i 70.000 
kmet i j , o d tega j i h je komaj 7.000 ta-

HELIOSOV SKLAD ZA OHRANJANJE SLOVENSKIH VODA 
PROJEKT OŽIVLJANJA VODNJAKOV V SLOVENIJI 

Po Sloveniji bodo obnovili pet krajevnih 
vodnjakov 



"Sežigalnice" na poljih Dobrepolja -
neizmerna lahkost onesnaževanja 

S pomladjo se pr ične sezona kurjenja ognjev na prostem. Gori in tli na 
sosedovem vrtu. N a polju za vasjo dim izdaja dva ognja. Dim naznaja 

ogenj tam daleč , pri luži, na divjem o d l a g a l i š č u smeti. Gori tudi v 
v r t a č i poleg, k i izginja v kupu odpadkov. 

k i h , k i sc preživljajo zgol j s kmetova
njem. K l j u b temu predstavl ja kme
ti jstvo i z r e d n o močan l o b i , k i zase 
zahteva n e p r i m e r n o več, k o t daje v 
nac iona lno z a k l a d n i c o , i n k i se m u 
n o b e n a v lada a l i s t r a n k a skora j ne 
more upret i i n neracionalne zahteve 
omej i t i na tisto raven i n v take o k v i 
re, o d k a t e r i h b o d o i m e l i k o r i s t i 
kmetje i n država, ne pa zgol j n j ihovi 
voditel j i al i politični predstavnik i . 

Dobršen del teh m i l i j a r d , k i j i h dr
žava " z m e č e " v kmet i j s tvo , konča v 
s u b v e n c i j a h za u m e t n a g n o j i l a i n 
drugo agrokemi jo , zaradi česar i m a 
nekaj tovarn i n u v o z n i k o v dober pro
met, nevedni i n zaslepl jeni kmetje ter 
d r u g i državljani pa n e p o p i s n o ško
do, k i jo bo zelo težko popravi t i . Vsa 
ta agrokemija, k i jo država blagohot
no p o d p i r a , začne svojo uničcvalsko 
pot na p o l j i h , pašnikih, v sadovnja
k i h , k a m o r jo razpršijo kmetje v do
b r i veri , da si z njo povečujejo hek
tarske donose, zaslužek i n olajšujejo 
svoje težko delo. N e p o m i s l i j o , da vsa 
ta kemija škoduje o k o l j u , da ne m o r i 
samo k o l o r a d s k i h hroščev in m r a -
morjev, ampak t u d i deževnike, me
tul je,čebele in druge žuželke, k i so 
pomemben člen v prehranjevalni ve
rigi m a l i h glodalcev i n ptic i n posle
dično zato m o r i tudi nje i n vse druge 
v tej verigi , na v r h u katere stoji člo
vek. Če temu d o d a m o še način kme
tovanja, k i ga m o t i vsaka živa meja, 
vsak g r m , vsaka m l a k a a l i mokrišče, 
je razuml j ivo , da zajci i n prepelice iz 
ginjajo iz naše krajine, k i počasi o d 
m i r a . 

Obsta ja i z h o d iz te kr ize , k i b i ga 
b i lo mogoče še doseči v desetih, dvaj
setih let ih. K m e t o m bi vsekakor mo
rali še naprej dajati nepovratna sreds
tva, vendar zato, da začnejo gno j i t i z 
naravnimi gno j i l i i n sc preusmeri jo v 
" b i o k m e t i j s t v o " . Že danes b i l a h k o 
dobro iztržili za izvoz živine, k i b i sc 
pasla na pašnikih i n k i ne b i b i l a "za 
s t r u p l j e n a " z močnimi k r m i l i , hor
m o n i i n a n t i b i o t i k i . N a ta način bi iz 
boljšali tudi vode i n kakovost pr ide l 
kov, vsak pameten kmet b i začel raz
mišljati o tržni niši, kjer bi l a h k o naj
več iztržil za svoje pr idelke . T u r i z e m 
je le ena o d n j ih , še povsem neizko
riščena. 

(nadaljevanje na str. 35) 

Kurjenje se nadaljuje s kresovi ob pr
vem maju i n na večer sv. Krs tn ika , tja v 
poletje. Ljudje čez leto k u r i m o vsemo
goče stvari i n kjer se nam zdi pr imerno. 

Tis t i pravi kresni ogenj, ko ob praske
tanju ognja gori le naravni les ali pa ko-
r u z n i c a j e prijetno opazovati . Ogenj je 
lep. Predvsem pa je d i m "čist" i n diši 
zgolj po ognju, kot pravimo. 

T a k i h "neonesnaženih" ognjev pa je 
vse manj . K o se n a m e n i m o z a k u r i t i 
ogenj, ljudje na ognjeno grmado name
ćemo vse mogoče stvari, k i j ih nc potre
bujemo več i n k i nam kazijo izgled do
ma, dvorišča, vrta ali pol ja. V upanju, 
da bo vse zgorelo i n izg in i lo izpred na
ših oči, se odpravimo na kurjenje. Žal 
se mot imo. Nič ni tako, kot izgleda i n si 
m i s l i m o , daje. 

Smo potrošniška družba. Vsak dan 
bolj i n bol j . Dobr ine kupujemo i n po
rabljamo. Kar je odslužilo svojemu na
menu in kar seje izrabilo, odvržemo. Po
stalo je odpadek - pr i potrošniku. O d 
padkov je vsak dan več. Po celem svetu, 
ne le v Dobrepol ju. Treba se j ih je znebi
t i . Če jc družba dovolj bogata i n eko
loško razvita, poskrbi za reden odvoz 

vseh vrst odpadkov na ustrezno mesto 
za reciklažo, uničenje ali shranjevanje 
(kje v Dobrepol ju se lahko odlaga izrab
ljene baterije?). Ce n i i n če potrošniki 
niso dovolj ozaveščeni ali so malomar
n i , si omisl i jo amatersko reševanje svo
je nastale težave i n se odpravijo zapol
njevat dolinice i n kotanje na pol j ih in v 
gozdu z ostanki nekoč koristnih dobrin. 
Vse skladno z idejo: hi tro , učinkovito, 
praktično. Zanje, seveda. 

Sel je p o p o t n i k skozi a tomski vek; 
tam je videl samo beton i n železo, žele
zo i n beton... V katero k o l i smer se že 
namenimo po Dobrepol ju in njegovem 
obrobju, same smeti in odpadki , odpad
k i i n smeti... T u d i če n i povsem tako, je 
pa b l izu temu. 

K o t da ne b i imel i po vaseh smetnja
kov za odpadke, katerih odvoz itak red
no plačujemo, smo si omis l i l i svoje na
ravne "kontejnerje" - kotanje, dolinice, 
vrtače, k i j i h redno kopičimo z odpad
k i . (V resnici to počnemo že od prejš
njih časov naprej, ko smetnjakov na po
deželju še n i smo poznal i , času primer
no pa je b i lo odpadkov tudi manj.) Ce 
j i h zapolnjujemo zato, da bi j ih porav-

Slika prikazuje eno tako vrtačo. Nekoč je bila naravna lepota. Sedaj ni več . V njej je zbirka 
ostankov tehnične civilizacije. Poglejmo, kaj vse je odvrženo vanjo in je vidno očem: 

štedilnik, pralni stroj, pnevmatike, platišča, kovinski sodi, karjola, žlebovi, tapicirani fotelji, 
okvirji oken, vsa mogoča plastična embalaža (z okolju nevarno vsebino?), deske, opeka, 

papirnata embalaža... in ogenj leno golta les, papir, plastiko, barvne premaze... Še malo, in 
tukaj bo travnik, njiva... potem krma, kmetijski pridelki... potem mleko, zrezki... in potem... 



nali z okolico i n čezenj speljali njivo, smo 
izbra l i najslabši možni način. Bodoča 
njiva, p o d njo pa ždi vsa mogoča (po
tencialno strupena) svinjarija? K a m pa 
to vodi? Pa ne, da v ekološko kmetova
nje? 

Odsluženi gradbeni materiali , kot so 
opeka, beton, omet, leseni tramovi i n 
deske, železje, steklena volna. . . za oko
lje samo po sebi ne predstavlja nevar
nost i . N j i h o v o odlaganje v okol je je 
stvar dogovora lokalne skupnost i . M e d 
odsluženi gradbeni material pa se zlah
ka pretihotapi jo: sa loni tna (azbestno-
cementna) kri t ina, cevi i n kori ta za rože 
z zdravju škodljivim azbestom, emba
laža (polna?!) z izrabl jenimi s t ro jn imi 
ol j i , pesticidi, organskimi t o p i l i , števil
n i m i d r u g i m i k e m i k a l i j a m i različne 
uporabe, različne umetne (plastične) 
mase i p d . Vse to pa je o k o l j u - rastli
nam, živalim i n l judem - škodljivo. 

Poučiti l judi v upanju, da spremenijo 
napačen odnos do okol ja v pravilnega, 
je izjemno težka naloga. N a nerazume
vanje pogosto nalet imo že p r i najbliž
j ih . Po drugi strani pa bi pričakovali, da 
se pravne osebe (npr. izvajalci del) drži
jo najnovejših spoznanj i n temu primer
no delujejo. Pa vendar pogosto n i tako. 
Zgled temu je obnavljanje vodovodne
ga omrežja skozi Ponikve i n zamenjavi 
azbestnocementnih cevi z neoporečni
m i , kjer so delavci stare cevi potrgal i iz 
zemlje, i n vse kar je od njih ostalo, povr
šno, če že, zasuli nazaj, tako da številni 
("azbestni") kos i , po celotni trasi izko
pa, kot napol zakopane kost i gledajo iz 
zemlje. 

Ce zažgemo nagrmaden k u p odpad
kov, morda celo zato, da bo več prosto
ra za nove dovoze(?) odpadkov, ogenj, 
vse kar lahko gori , spremeni v pepel i n 
d i m . Pepel pa je zmes z gorenjem novo 
nastalih kemičnih spojin, k i so živim bit
jem vse prej kot koristne. Kaj pa dim? 
D i m , k i se ob zato p r i m e r n i h vremen
sk ih razmerah kot koprena širi po po
ljanah, je, kot prvo, neprijeten za vonja
t i . T u d i v njem so kemične spojine, k i 
n ikakor niso blagodejne za zdravje l ju
d i . Pepel ostane na pogorišču, na n j ivi , 
t ravniku, o d koder ga dež i n veter raz-
našata n a o k o l i . K o t v pravl j ici o A l a d i -
novi sveti lki . N a začetku i m a m o sicer 
škodljiv odpadek, vendar je v enem ko
su i n na enem, "ograjenem", mestu. K o 
pa ga zažgemo, "ograja" popust i , pepel 
i n d i m pa se sprostita po širni o k o l i c i . 
Pa j u stlačimo nazaj, če moremo. In po
tem na teh njivah go j imo l judem i n ži-

Ekologija 

valim užitne kmetijske pridelke? Le kdo, 
i n s kakšnim užitkom, j i h bo še jedel?! 

Tovarna Prevent iz Slovenj Gradca je v 
tem času želela zgraditi sežigalnico od
padkov, kjer bi sežigala ostanke tkanin 
i n p o l n i l pr i proizvodnji avtosedežev, pa 
so se okoliški ljudje odločno u p r l i tej 
zamis l i . Nočejo sežigalnice - i n čeprav 
bo v pečeh temperatura gorenja preko 
1000 stopinj Celzija poskrbela za kemič
no popolno gorenje, k i onemogoča na
stanek številnih strupenih spojin, i n bo 
le teh, za okolje obremenjujočih snovi , 
za inštrumente komaj merl j ivih. Ljudje 
ne zaupajo strokovnjakom, ne sodobni 
tehnologi j i . Preprosto nočejo peči, ne 
pepela ne d i m a ! 

Kako je pa pri nas? V Dobrepol ju (in 
še kje drugje) smo si j i h o m i s l i l i (pri
ročne "sežigalnice") kar na pol j ih . T a m 
sežigamo vse mogoče, da le zgori . N i 
smo poučeni o škodljivosti našega po
četja. Dolgotrajno smodenje in tlenje na 
takšnem pogorišču pa v okolje sprošča 
veliko več strupenih spojin, kot delova
nje omenjene sežigalnice. Takšno kur
jenje se t u d i preganja. N a o d d e l k u za 
varstvo okol ja pri Agenci j i za okolje RS 
(nekdanj i Hidrometeorološki zavod 
RS) je moč pri javiti takšno početje. 

T a večer, ko to beležim, se dviga d i m 
iz dveh takih div j ih odlagališč odpad
kov, k i ležita (gledano z Vidma) v smeri 
prot i Cesti, o d koder se d i m n a koprena 
vije prot i Z d e n s k i vasi, V i d m u , Podgo-
rici.. . Smrdeč vonj d ima je čutiti vse nao
k o l i . Navečer, ko se o k o l i nas življenje 
umirja, je v zraku polno zadušljivega di 
ma. Sprostitveni tek v naravi odpade! 
Pljuča bi protestirala. E n sam ogenj, k i 
komaj golta gorljivo navlako, zasmraja 
pol Dobrepoljske dol ine. N e k d o , mor
da v dobr i veri , da uniči navlako, dela 
medvedjo uslugo naravi i n prebivalcem 
vasi, željnim svežega zraka in neonesna-
ženega okol ja . 

Če smo se nameni l i zakur i t i ogenj, se 
prej prepričajmo, kaj vse bo zgorelo i n 
če bo sploh gorelo (posušeno), da ne bo 
pozno v noč d i m dušil okol ico, i n da bo 
to brez škode za okolje i n živim bitjem. 

K o pripravljamo prvomajske kresove 
i n kresove ob prazniku sv. Krstnika , po
skrb imo, da bo ogenj "čist" , da smrad 
ne bo pregnal dobr ih v i l i n palčkov. N a 
kres sodi le naravni pravi les, k o r u z n i -
ca, slama... Nič iverala, to je lepljenega 
lesa, nič pnevmatik, nič plastičnih kant, 
nič starih barv i n odpadnega motorne
ga olja (v njem se nahaja zloglasni diok
sin) i td . Zavedajte se, da vse, karvržete 

na ogenj, ne izgine, pač pa le spremeni 
ob l iko . Ostane v tleh kot pepel, k i ga na 
vaše njive nosi veter, i n d i m , k i se zavle
če v vaše spalnice i n vaša pljuča. In če je 
v pepelu i n d i m u nekaj strupenega?...To 
se pridruži m i l i j o n o m tonam življenju 
s trupenih snovi , k i j i h dnevno nameša 
človeštvo. 

Če se že ne moremo upreti onesnaže
nju, k i ga nad naše kraje iz zahodnega 
sveta prinašajo vremenske fronte, se 
lahko upremo lastnemu egu, ki zastrup
lja okolje pred domačim pragom. Kaj
t i , če b o m o do okol ja , tako naravnega 
kot bivanjskega, do živih biti j i n do se
be tako brezbrižni, potem se morda čez 
desetletja, seveda spet z obi lo čudenja, 
kako i n zakaj, lahko znajdemo v spe
cialistični bolnišnici, povečini, žal, le na 
s imptomatskem zdravljenju. Vse, kar 
zalega storimo naravi, storimo samemu 
sebi. 

Dean Strnad 

Nevarna in zasvinjana 
"štirna" in gnojnica v 

Stari luži na Cesti 
Pred nekaj tedni smo v dnevnem 

časopisju brali o tragični nesreči dveh 
fantov, ki sta ob najstniškem prerivanju 
padla čez rob prepada v reko Savo. 
Ograje, ki naj bi tam bila in opravljala 
varovanje, namreč zaradi takih in dru
gačnih vzrokov in razlogov, prav tam ni 
bilo. Sedaj morebiti že stoji. 

Nasproti zidanega transformatorja pri 
Stari luži na Cesti je "štirna", ki ni po
krita s pokrovom. Pogled vanjo nam 
razkrije, da je v njej nekaj vode, so 
leseni koli od cestnega podjetja in, za 
nepreštet, veliko plastenk od različnih 
pijač. Rob "štirne" je visok nekaj čez 
pol metra, nekako toliko kot triletni 
otrok, če bi padel vanjo, čez koliko 
časa bi ga našli in ali bi bil živ? 

"Štirna" ni naravni smetnjak. Treba bi 
ga bilo očistiti in pokriti z ustreznim 
mrežastim pokrovom. Tako bi v nedo
gled ostal Čist in povsem varen. Sedaj 
ni ne eno ne drugo. Saj veste, Sloven
ske Novice so vedno na preži, da piše
jo o tragedijah. 

Le lučaj naprej je znamenita luža, 
kjer ponoči regljajo žabe. Neki dan se 
je pri luži vonjalo gnojnico. Na blatni 
poti so bile sledi gum, značilne za trak
torske prikolice - cisterne, in kolesnice, 
ki so se končale prav v luži. Ali kdo 
izliva gnojnico v lužo? Ali pa morda 
pere cisterno v njej? Eno kot drugo je, 
najmanj, hudo vprašljivo ravnanje! 

Dean Strnad 



POGOVOR S ČLANI TD PODGORA 

Podgora se pripravlja na veliko 
prireditev sredi julija 

15. julija bo T D Podgora zaključilo glavni del projekta 
N A R A V O V A R S T V E N I R E K R E A C I J S K I C E N T E R PRI KORITU. 

Ob tej pri ložnosti nameravajo pripraviti veliko prireditev, na 
kateri bo prevzem prenovljenega vodnjaka B č in odprtje centra 

pri Kori tu . Za vas Podgora bo to velik dogodek. Sad nekajlet
nega dela in skupnih naporov vaščanov . Je pa tudi pri ložnost 

za pogled nazaj, na opravljeno delo, na n a č r t e za naprej. 
Predsednik T D Podgora F R A N C I ADAMIČ in eden od č lanov 
upravnega odbora A L O J Z S T R N A D sta med tistimi, k i imajo 

največ zaslug za tako hiter t u r i s t i č n i razvoj vasi. Veliko svoje
ga prostega č a s a namenjata delu i n urejanju centra pri Kor i tu . 

Tudi n a š pogovor je nastal v prelepem okolju tega rekreacij
skega centra. 

Franci Adamič in Alojz Strnad 

N.K.: Presenetljivo hitro vam je 
uspelo urediti k o č o in njeno 
okolico. Kako daleč nazaj sega
jo začetki? 

ADAMIČ F.: Vse skupaj seje za
čelo pred kakšnimi št ir imi le t i . 
K m a l u po ustanovitvi T D Podgora 
smo se začeli pogovarjati o rekrea
cijskem centru, k i bi b i l zanimiv tu
di za zunanje obiskovalec. Vedel i 
smo, da imamo vse možnosti za to. 
T u je več vodnih izvirov, katerih zgo
dovina je zelo zanimiva: Kor i to , Bč, 
Zovkno. O k r o g njih seje v preteklo
sti dogajalo življenje. Vsi ti vodni vi
ri so imel i p i tno vodo, služili pa so 
tudi d r u g i m n a m e n o m . V Bču so 
ženske prale peri lo , pr i K o r i t u so 
kmetje napajali živino, v bližnji luži 
pa so se kopal i otroci . 

S T R N A D A. : Podgorski otroci so 
b i l i skoraj edini , če izvzamemo po-
nikovske, k i so znali plavati. Kopat 
so se h o d i l i v lužo pr i K o r i t u , če je 
vode zmanjaklo pa so šli do Zovk-
na. Z a n i m i v o je, da so imel i v teh 
lužah le podgorski otroci pravico do 
plavanja. Lahko bi rekl i , da so ge
neracije Podgorcev preživele otroš
tvo na tem delu, zato nas na ta pro
stor veže marsikaj . Pred 25- imi leti 
so tu postavil i manjšo kočo i n pr i 
pravil i veselico. Potem seje nekol i 
ko zapusti lo i n zaraslo, vendar živ
ljenje tu ni n i k o l i povsem zamrlo . 
Če drugega ne, smo h o d i l i sem po 
dobro pi tno vodo. 

ADAMIČ F.: Pred dvema letoma, 
b i lo je polet i , smo najprej uredi l i 

K o r i t o i n lužo, potem pa smo začeli razmišljati 
o koči. Že jeseni smo začeli s p r v i m i deli . Prav 
tisto leto je b i la v občinskem proračunu plani
rana razširitev kolovozne poti nad vasjo, k i vodi 
do izvira Kor i ta . Koča je b i la v enem tednu pod 
streho, potem pa smo jo pos topoma gradil i in 
urejali naprej 

S T R N A D A . : Najprej smo razmišljali o manjši 
koči, vendar je prevladalo mnenje, da mora biti 
prostor to l iko velik, da sprejme vsaj en avtobus 
obiskovalcev. Lani smo zgradil i še klet, W C , ka
m i n i n postavili k l o p i i n mize. 

ADAMIČ F.: H k r a t i smo urejali tudi okol ico. 
O d Žovkna do Bča smo nasadil i 200 dreves -
listavcev. Sodelujemo tudi z lovci . N a r e d i l i so 
nam lepo prežo, k i služi za ogled, naredil i pa 
bodo še k r m i l n i c o za jelenjad. Pripravljena ima
m o t u d i igrala za otroke, trenutno čakajo pred 
kočo na postavitev. V načrtu imamo tudi manj
še igrišče, da b i b i l o poskrbl jeno ne le za odra
sle, ampak za vso družino. Lužo pri K o r i t u smo 
očistili i n vanjo naselili ribe, tako daje zdaj rib
n ik . Načrtujemo pa še zaprtje koče. Pr i vsem, 
kar b o m o še delal i , želimo čim manj posegov v 
naravo i n čim manj betona. 

N.K.: Drugi vaš projekt je obnovitev vod
nih virov. 

S T R N A D A. : V okviru "Naravovarstvenega re
kreacijskega centra pri K o r i t u " imamo v načrtu 
tudi obnovitev vodnih virov. Najprej smo uredi
l i Kor i to , letos pa smo se prijavili na razpis "He-
liosovega ekološkega sklada za ohranjanje slo
venskih v o d a " za obnovo vodnjaka Bč. Ker naše 

Delovna akcija 
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društvo tega n i moglo samo izpeljati , seje na 
našo pobudo pri javila občina, pr ipravi la po
trebno dokumentaci jo i n podpisa la pogod
bo. 

O d 50-ih prijavljenih iz vse Slovenije je b i lo 
izbranih le pet vodnjakov, m e d n j i m i Bč. Po 
pogodbi morajo bi t i dela opravljena do 1. ju
li ja. De la je prevzela f i r m a H i d r o t e h n i k , več 
kot polovico sredstev bo prispeval Hel iosov 
sklad, nekaj občina, nekaj pa bomo prispeva
l i občani s prostovol jnim delom. 

ADAMIČ F.: Bč bo očiščen, saniran i n ure
jen v taki o b l i k i , kot je b i l včasih. N a d vodnja
k o m je b i l naravni obok, k i ga bodo zavarova
l i z z i d a n i m o b o k o m . Zraven je b i la luža, kjer 
so včasih pral i perilo. Naj povem še to, da nas 
zelo zanima t u d i tako imenovana " C i g a n o v a 
Kajžca", manjša vot l ina nad Z o v k n o m . Radi 
b i raziskali , od k o d izvira njeno ime, saj bi ta
ko o d k r i l i še kakšno zanimivost . Če b i k d o 
od bralcev kaj vedel o tem, ga prosimo, da spo
roči. V s i v o d n i v i r i predstavljajo vel iko zani
mivost. N a d Z o v k n o m so naprimer zelo lepi 
ledeni slapovi. 

N.K.: Poleg obnove vodnih virov priprav
ljate tudi gozdne naravoslovne učne poti. 

S T R N A D A . : Obnovl j en i v o d n i v i r i bodo 
vklopljeni v obe gozdni naravoslovni učni po
t i . Krajša se bo imenovala ZVONČEK i n bo 
namenjena učencem nižje stopnje. Potekala 
bo o d parkirišča m i m o luže pr i K o r i t u do 
Z o v k n a po cesti, nazaj pa po stezi p o d goz
d o m do parkirišča. D r u g a se bo imenovala 
T E L O H i n bo daljša, namenjena učencem viš-

Pred kočo pri Koritu 

j i h razredov i n odraslim. Potekala bo 
o d parkirišča po g o z d u nad vasjo, 
nato čez vas, m i m o Bča do parkiriš
ča. Obe učni p o t i sta zahtevni že po 
tehnični plat i , saj bo treba postaviti 
kar 15 tabel. S tem projektom se uk
varja študijska skupina , k i jo vodi ta 
Andrej Andolšek, mentorje Brane In-
tihar, sodeluje p a T D Podgora, obči
na i n osnovna šola. 

N.K. Delo v vašem turističnem 
društvu poteka neprekinjeno, kot 
da nimate f inančnih in drugih 
problemov. 

ADAMIČ F.: G lavni problem je ta, 

da gradnja objekta n i legalizirana, 
vendar pričakujemo, da bo občina to 
čim prej uredila. T u d i finančni prob
lemi obstajajo, v začetku smo mora
l i denar zalagati sami iz lastnih že
pov. Nekaj sredstev dob imo s tradi
c iona ln imi prireditvami, začeli smo 
pa tudi s trženjem. K o bo koča lega
l i z i r a n a , bo kaj več možnost i za 
sredstva. Načrtujemo tudi napelja
vo elektrike i n postavitev kozolca s 
starim kmečkim orodjem. 

S T R N A D A . : Največ pa smo nare
d i l i s pros tovol jn im delom. Vel iko 
je b i l o akci j . De lamo vsi , člani tur i 
stičnega društva i n nečlani. Tempo 
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Na eni od akcij se je zbralo kar 50 vaščanov 



traja že šest do sedem let, od popra
vila cerkve naprej. N a eni od akcij nas 
je bi lo kar 50, kar je ob tem, da šteje 
vas le nekaj nad sto prebivalcev, zelo 
vel iko. Bile so nedelje, ko smo p r i 
pravili skupno kosilo kar tukaj, v ko
či. Zaupanje v turistično društvo ob
staja. Zdaj, ko je v objektu in ob njem 
poskrbljeno za najvažnejše, smo za
čeli počasi tržiti, ob sobotah in ne
deljah imamo organizirano dežurs
tvo. Načrte i m a m o še, vendar se bo
mo za nekaj časa malo o d d a h n i l i . 

N . K . : Kako ste zadovoljni z 
obiskom pri Koritu? 

ADAMIČ F.: Vsak, k i pride sem, je 
zadovoljen. Ljudje pravijo, da bodo 
še prišli. Prostor oddajamo tudi za
ključenim s k u p i n a m , k i se najavijo 
za konec tedna. Vedno več l judi pr i 
haja. Največje domačinov, pa t u d i 
od drugje j ih je čedalje več. 

S T R N A D A. : Seveda pa je Naravo
varstveni rekreacijski center pri Ko
r i tu le eno področje našega turistič
nega društva. Se naprej bomo nada
ljevali s t radic iona ln imi prireditva
m i , kot je p o h o d z b a k l a m i na K a 
men vrh in Miklavžev sejem. Z nj im 
smo začeli p i v i , letos pa v idimo v Ko
ledarju prireditev, da pripravljajo se
jem na isti dan tudi v vrtcu Ringara-
ja i n v P o n i k v a h . K o t daje priprav-
ljalcc koledarja to naredil nameno
ma. N a m e n Koledarja prireditev je, 
da se prireditve uskladijo. 

S R E Č A N J E 
PRIJATELJEV IN DRUŽIN 

15. julija 2001, v Podgori 

ob 14. 00 otvoritev B č - a pri Bčkovih 

ob 15.00 otvoritev in blagoslov koče pri K o r i t u 

ob 16.00 pogostitev društva podeželskih žena 
ob nastopu folklorne in dramske skupine Scena 

ob 16.30 nastop ansambla F i n k 

N.K. No, 15. julija bo v občini 
samo ena velika prireditev. Se že 
pripravljate nanjo? 

ADAMIČ F.: Scenarij je že priprav
ljen. Najprej bo prevzem vodnjaka Bč 
s krajšim programom. Sledil bo slav
nostni sprevod godbe in n a r o d n i h 
noš proti K o r i t u , kjer bo glavni pro
gram z blagoslovitvijo. Kot goste bo
mo povabili vse, k i so nam kakor ko
l i pomagal i , prav tako vsa društva v 
občini i n vse l judi , k i izvirajo iz Pod-
gore. Pogostile j ih bodo članice DPŽ. 
Podroben potek prireditve je v vabi
lu. 

Obema sogovornikoma se zahvaljujem 
za pogovor, bralce pa v imenu obeh va
bim 15. julija v Podgoro. 

Pripravila: M. Steklasa 

Povezovalec dogodkov: Igor Ahačevčič , 
spremstvo: Godba Dobrepolje, pevski zbor Mavrica, 

narodne noše, T D Podgora 

Za jedačo, pijačo, popoldanski vrtec, 
srečelov, družabne igre ter dobro 

razpoloženje je poskrbljeno! 

Hej ho, hej ho, mi gremo v Podgoro ... 



Pogovor 

POGOVOR Z ANTONOM NOVAKOM 

Škoda bi bilo, če bi vse utonilo v 
pozabo 

Predsednik v a š k e skupnosti Podgora A N T O N N O V A K je brez dvoma 
gonilna sila pri urejanju l e p š e g a izgleda vasi. Odlikuje ga neomajna 

volja in želja po č im h i t r e j š e m razvoju, mnogo njegovih idej je že 
uresničenih ali vsaj zastavljenih. E n a od njegovih š tevi lnih zamisli, 

k i jo je že začel u r e s n i č e v a t i , je vsestransko raziskati Podgoro i n 
njeno preteklost. Projekt je zelo obsežen i n ima naslov P O D G O R A 

SKOZI ČAS. V nadaljevanjih bo izhajal v N a š e m kraju. Za uvod sem 
avtorja prosila za nekaj pojasnil, kako je projekt nastajal. 

O d kod ideja? 
Že nekaj let razmišljamo o zbiranju 

starega kmečkega orodja - vozov, pohiš
tva, skratka vsega, kar je služilo našim 
prednikom vsaj sto let nazaj. V času, ko 
še n i b i lo elektrike, so izde lk i nastajali 
ročno, zato imajo tol iko večjo vrednost. 
V vasi so b i l i samouki , o d kovačev, rez
barjev i td . Vsak je b i l svoj mojster i n 
vsak njihov predmet je b i l po svoje uni 
kat. M e n i l i smo, da bi bi lo zanimivo, da 
b i nekdo vse to zbral . S tem namenom 
smo dali v Naš kraj oglas za zbiranje 
starin. Oglas je b i l objavljen tik pred ak
cijo zbiranja kosovnih odpadkov, ko so 
ljudje pospravljali po hišah. Pričakoval 
sem, se bo kdo oglasi l , vendar n i b i lo 
odziva. B i l sem razočaran. O b razmiš
ljanju o naši dediščini, k i bo, tako kaže, 
k m a l u izumrla , se mi je p o r o d i l a ideja, 
da b i raziskal Podgoro i n njeno bogato 
dediščino. Prednost je, da živim v vasi, 
dajo dobro poznam i n z njo čutim. Do
bro b i b i lo , da bi se tudi v d r u g i h vaseh 
našel kdo, k i bi se posvetil raziskova
nju zanimivosti svoje vasi. 

Kako ste zbirali material? 
Začel sem obiskovat i starejše vašča-

ne. N a žalost ugotavl jam, da je vel iko 
l judi , ki je največ vedelo o starih vaških 
običajih, že v grobu. Nekateri , še živeči, 
pa so b i l i vse življenje tako obremenje
n i z de lom, da so se manj udeleževali 
družabnega življenja i n tako je šlo tisto 
pravo vaško življenje m i m o njih. Neka
teri ljudje postanejo v poznih letih tudi 
nekoliko sklerozni, zato zbiranje podat
k o v n i tako enostavno delo . R a d b i 
pros i l vse občane, k i poznajo kakšnega 
starejšega človeka, k i veliko ve o starih 
časih i n še posebej o svoji vasi, naj spo
ročijo njegovo ime na Naš kraj. To velja 
za vse vasi. Skoda b i bi lo , če bi šlo boga
to l judsko izročilo v pozabo. Ce ga ne 
b o m o zelo hitro zbral i , bo gotovo po
zabljeno. Včasih se je ohranjalo s pr i 
povedovanjem iz roda v rod. Danes te
ga n i več. N i več pogovorov. Ljudje pre
življajo večere ob televiziji . Zadnj i čas 
je, da še kaj ohran imo. 

Kaj vas pri raziskovanju najbolj za
nima? 

Različna področja, kot so et imologi
ja imena vasi, geološke značilnosti, vod

n i v i r i , zgodovina podgorska cerkev itd. 
Poizvedujem o nekdanjem življenju v 
Podgori , običajih, oblačenju, družabnih 
navadah i td . 

Kaj je glavni namen vašega zbira
nja? 

D a ne b i vse u ton i lo v pozabo, b o m 
zaenkrat zbrano gradivo objavljal v Na
šem kraju. K o bo vse obdelano, bo slu
žilo kot material za i z i d brošure T u r i 
stičnega društva Podgora. To bo odlič
na promoci ja Podgorc i n s tem celotne
ga Dobrepol ja . Vodiči, k i bodo vodi l i 
turiste, bodo m o g l i imet i na voljo čim 
več zanimivih informacij . 

Podgora je bila v preteklosti ena 
zanimivejših vasi v Dobrepolju. 

Podgora je bi la vedno zanimiva i n na
predna vas. Obstajala je katastrska ob
čina i n kasneje tudi občina Podgora. 
Včasih sta b i l i v Podgori kar dve gostil
n i , kar p o m e n i , da se je marsikaj doga
jalo. Ljudje so b i l i zelo p r i d n i i n so se 
poleg kmetije ukvarjali z raznimi dodat
n i m i zaslužki. Tako so naprimer v mar
sikateri družini t o l k l i kamen za šoder 
i n šoto in to potem prodajali cestnemu 
podjetju. Z a n i m i v o je t u d i , daje imela 
Podgora pr imat pr i peki kostanja na 
Duna ju . Enaodvaščank Marjana Skan-
telj je bi la poročena z nekim Avstrijcem, 
tako seje začela ta povezava in peka ko
stanja na D u n a j u . Vaščani so hodi l i tu
d i vel iko v Trst , kamor so prodajali jaj
ca i n lickanje. 

Ste zbrali tudi kakšne zanimive 
običaje in navade? 

Tega je b i lo zelo vel iko Naj o m e n i m 
samo eno o d nj ih . Pred nevihto so obr
n i l i burkle navzgor al i stol narobe, da 
bi tako pregnali hudo uro. Različne dru
ge navade i n običaje b o m obdelal v po
sebnem poglavju. 

Kaj pa družabno življenje? 
V Podgor i so b i l i odlični pevci i n tako 

imenovani muzkontarji . Vas je imela tu
di svoje tamburaše. Prav iz Podgore je 
ohranjenih veliko starih pesmi. Najbolj 
živahno je bi lo v vasi, kadar so meli pro
so. 

Kaj vas spodbuja k zbiranju tega 
gradiva? 

Zanima me preteklost in ljudsko izro
čilo, predvsem pa želim, da bi zbrano 
gradivo pr ipomoglo k še boljši i n zani
mivejši promoci j i vasi. D r u g i del moje
ga tovrstnega dela pa je, kot sem že ome
n i l , usmerjeno v ureditev muzeja v Pod
gori. Nekaj starin imamo že zbranih, žal 



pa ugotavljamo, daje mnogo tega že iz
gini lo . M n o g o so pobral i tujci a l i pa so 
odnesli s seboj naši l judje, k i so se od
seli l i . Bogatejši kmetje so imel i vel iko 
starin, vendar se včasih dogajalo, da so 
j ih ob gradnji nove hiše požgali a l i od
peljali . Zdaj bi radi l judi na nek način 
spodbudi l i , da bi nam ods top i l i , kar je 

ostalo še ohranjenega. Prepričan sem, 
daje tega še precej. 

Gospodu Antonu Novaku se zahvaljujem 
za pogovor, vas bralce pa vabim k zanimive
mu branju PODGORA SKOZI ČAS v tej in 
v naslednjih številkah. 

Pripravila: M. Steklasa 

Podgora skozi čas 
Ime vasi se v l ist inah prvič omenja v prvi polovici 15. stoletja (leta 

1436). Beseda Podgora je sestavljena iz predpone pod i n samostalnika 
gora. Oči tno izraža lego naselja glede na bližnjo vzpetino Grmada 

( V r h u š č e k ) . V a š č a n i vasi so Podgorci. 

Izvir Korito 

Iz etimološke razlage imena naselja 
lahko sklepamo, daje to naselje slovan
skega izvora i n sega verjetno v i l . sto
letje. Ta naselja so dobivala imena po 
naravnih znamenitost ih. V zvezi s Pod-
goro je pisna razlaga, daje na nove na
seljence naredil močan vtis s trm hr ib , 
k i so ga imenovali s samostalnikom go
ra, naselje pod nj im pa Podgora . Nase
lje se v l is t inah omenja leta 1475. Jože f 
II. je zaradi davčne reforme uvedel kata
strske občine. Uvedena je b i la tudi k.o. 
Pdgora, k i je obsegala naslednja nase
lja: Podgora, Bruhanja vas, Podgorica . 
T u d i Francozi so svojo upravo gradi l i 
najožefinskih katastrskih občinah. Us
tanovil i so k o m u n o Dobrepol je , k i je 
obsegala ozemlje od Mlačevega do 
Strug. Avstri jci so po o d h o d u Franco
zov komune preimenovali v glavne ob
čine. Nastala je tudi občina Podgora,ki 
je imela naslednja naselja: Podgora , 
Bruhanja vas, M a l a vas, Podgorica, Za-
gorica. Tako je ostalo do leta 1933, ko 
je bi la ustanovljena občina Dobrepolje, 
k i pa se je približala velikosti iz časa 
Francozov. 

Vas Podgora Leži na jugozahodnem 

robu Dobrepol jske dol ine na nadmor
ski višini 432 m . Vas je omenjena t u d i 
že leta 1436 v celjski fevdni knj ig i , k i jo 
hrani A r h i v Slovenije v Ljubljani. 

Podgora leži na meji med ravninskim 
delom in pobočjem Male gore. M i m o 
Podgore poteka mogočni dinarski pre
l o m . O d Strug do Podgore poteka po 
s t iku ravnika s pobočjem, tu pa zavije 
prot i Kamen vrhu (na njegovi pre lom
nic i je tudi cesta iz Podgore prot i Ka
men vrhu), nato pa se nadaljuje prot i 
škocjanskemu p o d o l j u . O b tem prelo
m u je ponikalnica Rašica v Ponikvah i n 
Zupanova jama. Podgora je edina vas v 
Dobrepol ju , k i skoraj v celoti leži na 
triasnih kamninah. Rasasti in zrnati do
l o m i t i iz narija in retija se lepo vlečejo v 
o b l i k i blagega griča prot i K o m p o l j a m , 
kjer p r i k o m p o l j s k i cerkvi tone v a lu-
v i o l n i nanos Rašice. N a d o l o m i t u se v 
Podgori pojavlja kar pet izvirov. Največji 

Izvir Žovkno 

i n najbolj znan je gotovo Z o v k n o , sle
dijo Bč, K o r i t o , Zajsca (studenec), ob 
večjih nalivih pa povzroči največ poplav 
gornji izvir Puhovke. 

Da je tu tipično kraško območje, lah
ko sklepamo po močnih vodnih izbru
h i h v času deževja. 

V s i ti izvir i so še danes živi, a opušče
n i . V preteklosti pa so za vaščani Pod
gore pomenil i življenje i n navezanost na 
vas. D o virov je veljal poseben odnos, 
solidarnost pri čiščenju in vzdrževanju. 
N i k o l i se n i voda, k i sojo p i l i i n ki je pri 
zajetju ostala, z l i la nazaj v zajetje ali stu
denec. T u d i umivalo , pralo i n napajalo 
se je na za to določenih mestih. Gorje 
t is temu, k i b i te vire onesnažil, vodo 
zbrzdal al i vanjo vrgel kaj neprimerne
ga. 

V nadaljevanju bom opisal vsak vir po
sebej, njihov pomen v pretekosti, in nik
jer n i rečeno, da tudi v pr ihodnost i . 

(se nadaljuje) 
Tone Novak 

Viri: raziskave Olge Zupan in Ivana 
Grandovca 

Koča in luža pri Koritu 



Dramska skupina Scena je 
navdušila otroke 

V torek,29.maja je v Vzgojno varstvenem zavodu 
Zelena jama dramska skupina S C E N A pod okriljem 

Nove ljubljanske banke d.d., poslovalnica Moste 
odigrala o t r o š k o predstavo Mojca Pokraculja. 

Ključen p r i i zboru pravljice je b i l novčič, k i ga M o j c a Po
kraculja uporabi za nakup piskrčka, v katerem si uredi topel 
i n varen domek. Predstava je popestr i la predstavitev T O L I 
računa- račun za najmlajše varčevalce, saj sporočilo izbrane 
igre govori o o d n o s u do denarja, kako pravi lno investirati 
lasten denar i n v sol idarnost i med l j u d m i . V igr ic i so nasto
pali : babica pripoveduje (Helena Kovačič), M o j c a Pokraculja 
(Vesna Hrovat ) ,k i je v svoj piskerček pred nevihto sprejela 
medveda (Marko Ahačevčič) z medom, navihano lisičko šivi
ljo (Helena Hočevar), drvarja jelena 0anez Tomšič ) , rjoveče-
ga vo lka (Bojan Novak) i n malega belega zajčka (Dani lo 
Drobnič). Režiserka Helena Kovačič je imela vsestransko po
moč Andreja i n Saše Strnad, k i sta v večstranski vlogi sceno
grafa, kostumografa i n organizatorja oplemenit i la sceno i n 
kostume z živalskimi maskami iz K U D - a France Prešeren, 
temperament igre pa nadgradila s glasbo mladega skladate
lja Uroša Rakovca. 

Predstava, njena vsebina i n izvedba ter doživeta igra sicer 
amaterskih igralcev so navdušili p u b l i k o , predvsem njen 

otroški del .Da je b i la odločitev sponzorja pravi lna, da pod
pre amatersko skupino v njenih prizadevanjih, seje pokazala 
naslednji dan ob povečanem o b i s k u v bančni poslovalnic i 
N L B v M o s t a h v L jubl jani . 

Saša Strnad 

Petrov prvi samostojni 
koncert 

Dobrepolje se lahko pohvali z nadpovprečnim števi
lom mladih, k i obiskujejo nižjo glasbeno šolo. Res 
pa je, da se j ih za k a s n e j š e glasbeno izobraževanje 

odloči le malo. Eden od njih je Peter Kastelic iz 
Podgore, k i je letos k o n č a l Srednjo glasbeno in 
baletno šolo v Ljubljani, na oddelku za kitaro. 
Svoje glasbene izkušnje i n znanje je pokazal na 

prvem samostojnem koncertu, k i gaje priredil 20. 
maja v prostorih osnovne šole na Vidmu. 

Peter se je zahvalil svoji nekdanji mentorici Barbari Škrjanc 

Poslušalci smo se lahko znova prepričali, da kitara ni le 
eden od inštrumentov v zabavnih instrumentalnih zasedbah, 
ampak je primeren tudi za klasično konccntiranjc. Ob izvaja
nju zahtevnejših priredb do klasične glasbe največjih glasbe
n i h umetnikov smo občutili njeno široko izrazno razsežnost. 
Koncert je b i l sestavljen iz treh delov inje zajemal skladbe iz 
obdobja baroka, k las ic izma i n modernejše skladbe. Poseb
nost je b i l zadnji del, k i j e b i l sestavljen iz Petrovih lastnih 
priredb i n j e b i l tako izrazito avtorsko obarvan. Tako smo 
lahko slišali priredbo skladbe iz f i lma M a m b o kings, Razpo
loženjsko skladbo i n na k o n c u še skladbo, k i jo je nastopa
joči obrazložil kot nekakšno "nizanje akordov in harmoni j , " 
s posebnim povabi lom na njegove naslednje koncerte. T u d i 
sam pravi, da seje najbolj poistoveti l z glasbo v zadnjem de
l u . Svojo izpovednost je izrazi l z besedami Srečka Kosovela: 
" G o v o r i , kot govori samota, z neizgovorjeno skrivnostjo". 

D a Petru pomeni glasba veliko več kot le zabava in sprosti
tev, smo tako lahko videl i ne le iz izbora skladb, pač pa tudi 
po njegovem istovetenju z glasbo i n njeno globoko izpoved-



nostjo. 
Učinkovit zaključek je pr i poslušal

cih izzval dodatne simpatije i n želje, da 
bi p o d o b n i m koncertom še prisostvo
vali . Nenazadnje je to dokaz. i l tud i za
služeni aplavz. 

P O G O V O R S P E T R O M 

Zanimajo ga lastne 
priredbe 

Petra poznam že iz njegovih osnovno
šolskih let. B i l j e miren, lepo vzgojen, 
prijazen i n bister fant, k i se ni n i k o l i si
l i l v ospredje. Z d i se m i , da sem ga ob 
poslušanju njegovega koncerta spozna
la še bolj , hkrat i pa se m i je prav ob nje
govem zanimivem nastopu postavila vr
sta vprašanj, zato sem ga povabi la na 
razgovor. 

Z a pogovor sva se dogovori la dan po 
nastopu v šoli, kjer v glasbeni šoli pou
čuje kitaro. Prišla sem nekol iko prej i n 
čas izkor is t i la za kratko hospitaci jo. Z 
dovoljenjem. Če bi b i la v drugačni vlo
gi , b i njegovo pedagoško delo ocenila 
od l i čno . S p r o š č e n o i n p r i j a t e l j s k o 
vzdušje med učencem in učiteljem. M o 
tivacija je bi la podkrepljena s spodbud
nimi besedami in jasno razlago. Prav go
tovo se ne m o t i m , če t r d i m , da imajo 
njegovi učenci radi ure kitare. 

Kl jub temu seje najin pogovor začel 
O koncertu, s katerim se je Peter uspe
šno predstavil prejšnji večer. 

Zakaj si se odločil, da prirediš ki
tarski koncert? 

Eden od vzrokov je ta, da i m a m čez 
nekaj dni zaključni izpit na Srednji glas
beni in baletni šoli, zato sem se želel 
preizkusit i v javnosti. N a izpi tu se b o m 
predstavil z ist im programom pred ko
misijo. Poleg tega pa je že čas, da se do
mače občinstvo seznani s t o v r s t n i m 
koncertiranjem. 

Čigava je bila izbira programa? 
Program okvirno določijo profesorji. 

Ena od skladb mora bit i iz obdobja ba
roka, druga iz obdobja klasicizma, tret
ja pa iz novejšega obdobja. Poleg tega 
mora biti ena skladba ctuda, eden od 
avtorjev mora bi t i slovenski, eden pa iz 
dvajsetega stoletja. V okviru tega lahko 
izbiraš lasten program. 

Kateri del nastopajočega programa 

ti je bil najbližji? 
Vsekakor je b i l to tretji del koncerta, 

v katerem je veliko avtorskega. Zanima
jo me lastne priredbe. Tako sem prire
d i l za kitaro eno o d z n a n i h f i l m s k i h 
skladb. Razpoloženjska glasba, k i ste 
jo slišali na koncertu, pa je povsem mo
je delo. 

Kako daleč nazaj sega tvoje zani
manje za glasbo in kdaj si začel obi
skovati glasbeno šolo? 

Glasbeno šolo sem začel obiskovati 
razmeroma pozno , šele v šestem razre
du osnovne šole. Takrat se je v Dobre-
pol ju začela podružnična glasbena šo
la. K o sem po šestih letih končal nižjo 
glasbeno šolo, sem se eno leto priprav
ljal za vpis v srednjo šolo. Z a uspešno 
pripravo se m o r a m zahvali t i Barbari 

Peter med nastopom 

Škrjanc. Po štirih letih pa pravkar kon
čujem Srednjo glasbeno in baletno šo
lo v Ljubljani pr i prof. Tomažu Scguli . 

Zakaj si izbral kitaro? 
V z r o k je precej banalen, edino kitara 

je b i la takrat pr i hiši. Poleg tega sem si 
želel učiti inštrumenta, k i je pril jubljen 
in primeren za družabne priložnosti. 

Razširjeno mnenje je, da kitara ni 
zelo primerna za klasično glasbo? 

To vsekakor ne drži. Kitara je pravza
prav orkesterček v malem, saj i m a vse 
osnovno, kar i m a tudi orkester: sprem

ljavo, melodijo i n bas. K o t bi igrali trije. 
To p o m e n i , daje pr imerna tudi za kla
sično končen tiranje. Res pa je, da n i dol
go, odkar p r i nas obstaja študij kitare. 

A l i je sinoćnji koncert uvod v ka
snejše koncerte? 

Zaenkrat igram bolj zase. Včerajšnji 
koncert je moj prvi koncert v javnosti . 
Z a naprej še ne vem. 

Kaj ti pomeni glasba? 
To je težko povedati , to začutiš. Gre 

za izpovednost . Vse, kar igram, tudi t i 
sto, kar je mojega, i m a neko vsebino. 

Kaj najraje igraš, kadar igraš samo 
zase, za lastno razpoloženje? 

D e l namena koncerta je b i l predstavi
ti " m o j o " kitaro, i n s tem tudi tisto, kar 
najraje igram - ustvarjanje primernega 
akustičnega vzdušja i n razpoloženja. 

Kakšno zvrst glasbe pa najraje po
slušaš? 

C e n i m vso glasbo, k i je izpovedno 
močna. Če glasba sama po sebi ni tako 
zanimiva, je dobro, daje vsaj duhovita. 
Sicer pa m i je všeč vokalna glasba, po
sebej "a cappella" - petje brez instrumen
talne spremljave oziroma petje, kjer glas 
nadomesti i n oponaša inštrument. 

A l i sodeluješ s kakšnim bandom 
oziroma ali kaj razmišljaš v tej sme
ri? 

Trenutno nisem vključen nikamor, ra
zen kdaj p a kdaj vskočim zaradi kak
šne zamenjave. O tem sem sicer razmiš
l jal , vendar me to ne veseli posebno. 
Sp loh me komercialna glasba ne veseli. 

Na kakšen način si potem žeUš uk
varjati z glasbo? 

M o j e zanimanje velja glasbi, vendar 
i m a m večje ambicije na področju aran-
žiranja priredb i n ustvarjanje lastnih 
skladb, manj koncentiranju v klasičnem 
smislu. 

Z glasbo pa si povezan tudi druga
če. Poučuješ v glasbeni šoli. Te tudi 
to veseli? 

V okvi ru glasbene šole poučujem k i 
taro že tretje leto. T u d i to delo me veseli 
i n m i n u d i neko posebno zadovoljstvo. 
S tem sem začel po naključju. K o so ra
b i l i učitelja za kitaro, sem zapolni l pr i 
manjkl ja j . N a začetku sem imel štiri 

http://dokaz.il


Peter s svojim učencem Andrejem 

učence, zdaj j ih h o d i sedem. 

Kako je delati z mladimi? 
Tako kot so različni učenci, rabijo tu

d i različen učni pris top i n način dela. 
Nekatere bolj zanima zabavna glasba, 
druge bolj resna. Treba j i m je p o n u d i t i 
širok spekter, da odkriješ njihove inte

rese. Včasih j i h odkriješ šele po več le
t ih . Individualno delo je po svoje zani
mivo i n ima svoje prednosti . 

Ali še sodeluješ s skupino Beati? 
Se smo skupaj i n še skupaj vadimo, 

vendar se za koncert še n ismo uspeli 
pripraviti . 

Vsak od nas se udejstvuje kje drugje. 
V različnih zasedbah. 

Končal si trgovsko akademijo, zdaj 
končuješ srednjo glasbeno šolo. Ali 
zaradi tvojega zanimanja za glasbo 
nameravaš studij nadaljevati na aka
demiji? 

Srednja šola je čas, ko se človek še iš
če. Zaenkrat sem se odločil, da študija 
na akademij i ne b o m nadaljeval. Sem 
pa se vpisal na solo petje. 

Torej te je glasba okupirala v celo
ti. Se ukvarjaš še s čim drugim? 

Res me daleč najbolj zanima vse, kar 
je povezano z glasbo. Sicer pa rad be
rem, zan ima pa me tudi šport i n poto
vanja. N a potovanjih me najbolj zani
ma glasba, slikarstvo, arhitektura in vse, 
kar je v zvezi z umetnostjo. 

Peter v svoji drugačnosti in intenzivnosti 
doživljanja zunanjega sveta išče samega se
be v umetnosti, predvsem v glasbi. Glede na 
to, kar smo slišali na koncertu, skriva v sebi 
še veliko potencialov. Na njegovi glasbeni 
poti mu želim še veliko uspehov. 

Pripravila M. Steklasa 

Vtisi i Ažurne obale 

(nadaljevanje iz prejšnje številke) 
Iz Monaca nas pot vodi po Ažurni obali 

proti Niči, ki skupaj s Provanso sestavlja eno 
od 22 regij v Franciji. Obe sta politično te
sno povezani. Sama Ažurna obala pa se deli 
na štiri dele. Znamenita obala je videti ču
dovita, zarasla s palmami in sredozemskim 
rastlinjem. Morje je videti mirno, vendar je 
prav ta del morja znan po visokem pl imo
vanju in prav ti plimski valovi utegnejo biti 
zelo nevarni. Tako so ob obali posebni ko
pališki mojstri, ki ščitijo kopalce pred nevar
nostjo. Celo na mondeni plaži v Niči je izo
bešena zastava, ki opozarja kopalce na ne
varnost valov. 

Sicer pa je Ažurna obala zibelka izbranega 
turizma. Poleti pristane letalo na niškem 
letališču vsaki dve minuti. Ob peščeni obali, 
ki je dolga enajst kilometrov, komaj najdeš 
prostor za svojo kopalno brisačo. Najbolj 
mondena plaža je v Niči, kjer je hotel pri 
hotelu, najdražji se imenuje Negresco, v ka
terem stane razkošen apartma za eno noč 
tudi po tisoč nemških mark. Hotel je znan 
tudi po tem, da je v njem pogosto bival 
Charlie Chaplin, zadnji slavni gost v hotelu 
pa je bil Michael Jackson. 

Ko se peljemo ob mondeni peščeni plaži 
proti Cannesu, moramo na razdalji 40 km 
kar trikrat plačati cestnino. Na poti se usta
vimo v mestecu Vallaruis, kjer na robu Pro-
vanse začutimo dih te znamenite pokrajine. 
Tu so navdih za svoje umetniške stvaritve 
dobivali van Gogh, Picasso, Renoir. Ustavimo 
se v muzeju, ki je posvečen vsem umetni
kom, ki so ustvarjali v Provansi. Tudi Picasso 
je v svojem burnem življenju nekaj časa 
živel na Ažurni obali. Ker mu je bilo zelo 
všeč mesto Antibes, mu je umetnik želel 
podariti kip dečka z ovčko, imenovanega 
Vojna in mir. Vendar so prebivalci menili, da 
"tako grdega kipa ne bodo imeli v mestu", 
zato ga je Picasso podaril mestecu Vallauris, 
kjer stoji sredi mestne tržnice. Kot da ta 

znameniti kip dečka z ovčko doživlja isto 
usodo tudi tukaj, saj smo ga komaj našli, 
branjevke so ga vsega obložile z zaboji ze
lenjave in sadja. 

Sredi sončnega pomladnega dneva se prib
ližamo Cannesu, luksuznemu letovišču in 
f i lmskemu mestu, znanem po vsakoletnih 
filmskih festivalih. Na plaži s čudovitimi pal
mami se konec aprila že sončijo turisti, ne
kaj se jih tudi kopa. Vzdolž peščene plaže 
so drug ob drugem prestižni hoteli, v kate
rih so potrebne rezervacije dve do tri leta 
vnaprej. Cena se giblje od 400 nemških 
mark naprej. Enega od hotelov imajo v lasti 
trije najslavnejši filmski igralci. Turisti se zbi
rajo okrog znamenite festivalne dvorane, ki 
ima 12 dvoran, vendar je celotna stavba 
namenjena le vsakoletnim filmskim festiva
lom. Pred znamenito stavbo, ki se je prav 
takrat pripravljala na bližnji 54. filmski festi
val, si je možno ogledati na tleh plošče, v 
katere so odtisnjene dlani in podpisi film
skih igralcev, ki so dobili nagrade na minu
lih filmskih festivalih 

Potepanje po Cannesu in bližnjih obmor
skih letoviščih je enkratno doživetje za film
ske sladokusce, in vse, ki uživajo na pešče
nih plažah, kjer se zbirajo najimenitnejši 
turisti. M. S. 



» "Doktor Zober 
v Letnem gledališču na Muljavi 

Letošnji junij bo že devetnajsto leto zapored privabil v Letno gledališče 
ob Jurčičevi domačiji na Muljavi številne obiskovalce iz vse Slovenije. 
Pot tja j ih ne bo vodila samo zaradi prijetnega vzdušja male dolenjske 
vasice, Jurčičeve literarne zapuščine ter prijaznih vodičev po muzeju na 
prostem, temveč se bodo za kratek čas spustili v 19. stoletje, kot ga je v 
svojem romanu Doktor Zober opisal domačin - slovenski pisatelj Josip 
Jurčič. 

Doktor Zober je ena izmed manj znanih Jurčičevih povesti, vendar po 
strukturi in vsebini nič manj izdelana kot druge. Z g o d b a je postavljena v 
vaško grajsko okolje in še najbolj spominja na prvi slovenski roman De
seti brat. Romantična pripoved govori o ljubezni med inženirjem Ivanom 
Liscem in grajsko hčerjo Lino. Gospodična živi na gradu s teto in malce 
odsotno mamo. Vendar je njuna ljubezen prepovedana ... 

Premiera predstave DOKTOR ZOBER bo v petek, 22. junija 2001, 
ob 21. uri. Prva ponovitev bo v soboto, 23. junija 2001, ob 21. uri, 
sledile pa bodo še štiri ponovitve: v petek in soboto, 29. in 30. julija 
2001, ob 21.00, ter v petek in soboto, 6. in 7. julija 2001, prav tako ob 
21.00. Predstave v primeru slabega vremena odpadejo. 

Vodja JSKD O/ Ivančna Gorica 
Tatjana Lampret 

Izšla je knjiga "Marijine družbe na 
Slovenskem" 

Z veseljem sem se odzvala vabilu Ančke Lazar, naj obiščem predstavi
tev knjige Draga Zalarja z naslovom Marijine družbe na Slovenskem, 

ki jo je pred kratkim izdala založba Družina . 

Piva M a r i j i n a družba je bila na Slo
venskem ustanovljena leta 1605, h i t ro 
se je okrepi la i n postala žarišče živah
nega verskega življenja. Leta 1783 je b i 
lo konec 177 let dolgega delovanja M a 
r i j inih družb, nj ihov ponovni razvoj se
je začel v drugi p o l o v i c i 19. stoletja. 
Močno pa so se okrepile v p i v i polovici 
20. stoletja, posebno pa še v le t ih 1898 
do 1930 z nastopom ljubljanskega ško
fa A n t o n a Jegliča. 

Mar i j ine družbe so p o m e m b n o v p l i 
vale na dogajanje v slovenski družbi in 
so daleč presegale le verski pomen. N i 
kakor ne moremo m i m o njihovega bo
gatega kulturnega delovanja, saj so v ok
viru Mar i j in ih družb uprizarjali igre, re

ci t i ral i pesmi, nastopali so pevski zbo
r i , tamburaški orkestri i td . D o zdaj to 
bogato versko i n kul turno dediščino, k i 
seje sicer začela v l jubl janski škofiji i n 
se nato razširila po vsej Sloveni j i , še ni 
nihče podrobneje raziskal , zato je i z i d 
knjige " M a r i j i n e družbe na Sloven
skem" pomemben kulturni in verski do
godek i n pomemben prispevek k razi
skavi dela naše kulturne dediščine. 

Avtor Drago Zalar je opravil veliko de
lo. Največ gradiva je dobi l vverski reviji 
Bogol jub, k i j e mesečno izhajal v let ih 
1903 do 1944. Podatke in fotografsko 
gradivo pa je zbira l po vsej Sloveni j i , v 
različnihjiBŠtitutih, muze j ih , a r h i v i h , 
župnijsl^te^radih in pri posameznikih, 
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med kater imi so b i l i še živeči nekdanji 
člani M a r i j i n i h družb. O b tem je zbral 
to l iko gradiva, daje ob i z i d u knjige pri 
pravil t u d i zanimivo priložnostno raz
stavo. 

Izid knjige i n odprtje priložnostne raz
stave je b i lo v prostorih Družine 13.ju
ni ja 2001. Dogodek je s svojo prisot
nostjo počastil tudi l jubl janski nadš
k o f i n s lovenski metropol i t dr. Franc 
Rode i n še nekaj cerkvenih dostojans
tvenikov. Razstavo je po krajšem nago
voru odpr l dr. Franc Rode, spregovorila 
pa sta t u d i urednik Družine dr. Janez 
G r i l i n avtor Drago Zalar. 

Program so s petjem popestrili Zago-
riški fantje, eno od pesmi pa sta zapela 
Ančka Zalar in njen brat Ivan. Skupino 
l judsk ih pevcev so prisotni toplo spre
jel i , obširneje je pevce predstavil dr. Ja
nez G r i l . 

G o s p a Ančka Lazar pa je b i la prisot
na t u d i kot posebej povabljena gostja, 
saj je b i la poleg župnika Franca Skul ja 
in A n k e Novak tista, ki je avtorju posre
dovala podatke i n fotografsko gradivo 
iz Mari j ine družbe dobrepoljske župni
je. Ta je napr imer leta 1933 štela kar 
1262 članov (od tega 450 deklet, 162 mla-
deničev i n 650 žena), M a r i j i n vrtec pa je 
štel 250 članov. 

Tako je b i lo na razstavi videti kar pre
cej gradiva iz dobrepoljske župnije. 

Naprimer: 
- S l ika Mari j ine družbe iz Dobrepolja 

na Brezjah, fotografirano med leti 1910 
do 1920, last A n k e Novak; 

- Družbenica MarijaJerič - Z g a j n a r kot 
zastavonoša v slovesnem sprevodu ob 
p r i l i k i 11. jugoslovanskega evharistič-
nega kongresa v Ljubljani leta 1935, last 
Mari je Jerič Zgajnar iz Zdenske vasi; 

- Svetinja Mari j ine družbe za žene, last 
Mari je Jerič Zgajnar iz Zdenske vasi; 

- Zastava Mladeniške Mari j ine druž
be z V i d m a . H r a n i Župnijski urad V i 
dem - Dobrepolje; 

- Zastava dekliške Mar i j ine družbe z 
V i d m a . H r a n i Župnijski urad V i d e m -
Dobrepolje; 

- K i p Mari je z jezusom, k i so ga nosile 
družbenice pri procesijah vsako prvo ne
deljo v mesecu od maja do oktobra. Hra
ni Župnijski urad V i d e m - Dobrepolje. 

M. Steklasa 



Iz svetovalne službe junij 2001 

Stanka Ahlin je izdala 
svojo drugo pesniško 

zbirko 
S t a n k a A h l i n je predsednica D P Z 

Sončnica Grosuplje. To je društvo, s ka
terim D P Z Dobrepol je - Struge že d o l 
go tesno sodeluje. Našim bralcem pa je 
Stanka A h l i n poznana t u d i kot pesni
ca. Pred k r a t k i m je izdala svojo drugo 
pesniško zbirko z naslovom S P O M I N I . 
V zb i rk i obuja spomine na različne do
godke i n osebe iz svojega življenja. Knj i -
gaje izšla v samozaložbi i n jo je že mož
no tudi k u p i t i . 

Iz zbirke smo izbral i eno o d pesmi. 

LIPA NA VASI 
Lipa je pravo slovensko drevo, 
o tebi l ipa Slovenci pesem pojo. 
Kadar o tebi pesem pojo, 
rosno je vsako slovensko o k o . 

M o j i sošolci so v mesto odšli, 
l ipa ostala je sredi vasi. 
O b vikendih redko se vračajo v vas, 
l ipa slovenska pa čaka na vas. 

Slovenske vasi si l ipa krasi la, 
veliko rodov za sabo pust i la . 
Ponosno dišeča si cvetela, 
v neurju tudi kakšno strelo ujela. 

Danes pa sama nesrečna samevaš, 
ob nel jubih d o g o d k i h kar zardevaš. 
Se sprašuješ, le k a m so šli časi, 
ko fantje so peli pod l ipo na vasi. 

Lipa je pravo slovensko drevo, 
o tebi Slovenci pesem pojo. 
Ostarelo je tudi lipe drevo, 
star kmet bo u m r l tudi z njo. 

Še nekaj o ureditvi kmečkih dvorišč 
Čeprav je bilo o tem že veliko napisanega, š e vedno vsi, k i imamo radi 

podeželje, naravo in vse, kar spada zraven, radi preberemo k a k š n o 
notico, k i bi nam m o g o č e koristi la pr i ureditvi n a š e g a bivalnega 

prostora na prostem. 

V s i vemo, da v naravi n i nič dokonč
nega, vse se spreminja , tako t u d i na
ši vr tovi , bivalne i n drugačne uporab
ne površine o k o l i hiš i n gospodarsk ih 
pos lopi j , pa tudi o k o l i s tanovanjskih 
b l o k o v , t u d i t a m je p o n a v a d i vsaj 
ma jhna zelenica al i kotiček, k i ga je 
moč uredi t i tako, da polepša i n poži
vi beton i n s iv ino . 

V s i ugotavl jamo, d a j e t i p i k a naše
ga podeželja i z g u b i l a vel iko privlač
nost i , nepokvarjenega ruralnega a m -
bienta, k i ga le redko še l a h k o obču
dujemo v njegovi i z v i r n i o b l i k i . K d o 
je t emu k r i v , je seveda d r u g a z g o d 
ba. G o t o v o ne vedno i n povsem last
n i k i hiš i n kmet i j , k i so v d o b r i veri i n 
po svojih zmogl j ivost ih gradi l i i n ure
ja l i tako, ko t so. 

Če se osredotočim na kmečko dvo
rišče, si u p a m t rd i t i , da so čedalje bol j 
i n lepše urejena, seveda pa marsikje 
m a n j k a določen sistem, k i bi vse zao
krožil v pri jetno celoto. V s e k a k o r je 
treba vedeti , d a v n o b e n e m p r i m e r u 
n i l epo , če je r a z n o v r s t n e g a cvetja 
preveč i n je posejano v n e p r i m e r n e 
posode, ko t so odsluženi l o n c i i n pla
s t ična vedra . T u d i razne eksot ične 
rastl ine ne sodi jo preveč na kmečka 
dvorišča. Lepo je, če je pred a l i za h i 
šo urejena zelena trata, m o r d a s p r i 
m e r n i m s a d n i m drevjem i n grmov-
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KOLEDAR PRIREDITEV DO KONCA JUNIJA 

23.6. 17.00 D O B R E P O L J E Sodelovanje godb na dnevu godbe 

25.6. 19.00 G R O S U P L J E Kulturni dom 
Dan državnosti. Odprtje likovno-
fotografske razstave: Stavbna 

dediščina podeželja 

29.6. 20.00 G R O S U P L J E Kulturni dom Oda o Prešernu (slovenska 
komedija) 

30.6. Š E N T J E R N E J 
Srečanje pihalnih orkestrov 

Dolenjske in Bele krajine 

j e m , k i spada na te površine (španski 
bezeg, snežna kepa, vajgela, forz ic i -
ja, kovačnik, srebot. . . ) 

Lesena k l o p pred hišo poveča vtis 
domačnost i , prav tako je ob v h o d u 
l a h k o lepa večja rast l ina v okrasnem 
l o n c u ali prosto rastoča (pušpan, hor-
tenzija, asparagus ...), k i je lahko tu
d i v čebru al i na višjem podstavku. 

N a nobeno dvorišče ne sodijo gu
me v ta n a m e n , čeprav so " tako prak
t ične" za zasaditve. Pr imerne i n eno
stavne naj b o d o t u d i lesene ograje, 
če so seveda potrebne, ob zelenjav
nem v r t u npr . o b i l o p o d p o r n i h z idov 
- škarp, k i niso najlepše za o k o , lahko 
p r i m e r n o zakri jemo katero od pleza-
jočih rast l in , ko t so bršljan, z imzelen, 
popenjalke - srebot, divja v inska trta, 
kovačnik ... 

Kjer so ohranjeni iz preteklost i še 
stari m o t i v i , ko t so lesena ali k a m n i t a 
k o r i t a za napajanje, vodnjaki , o b o k i , 
j i h je vredno o h r a n i t i i n o b n o v i t i . 

Lep dodatek i n okras, k i j e obenem 
t u d i kor i s ten , je zelenjavni vrt, kjer 
so zelenjavne gredice i n koristne ter 
okrasne rastl ine m e d seboj razpore
jene v p r i m e r n e m zaporedju. 

P o u d a r i m naj, da na o k n a kmečkih 
hiš sodi jo predvsem pelargonije, as-
paragusi , fuksi jc , vodenke, begonijc, 
bršl janke, malo manj surfini je , še po
sebej, če n i m a j o ustrezne nege (po
trebno je pogosto zalivanje in doda
tek agrogcla p r i sajenju, železovi ke-
lat i i n su l fa t i , p r i m e r n a zemlja - p h -
5-6, 5 ter dodatek tablete Osmocote 
p lus ) . 

N a j zakl jučim s pregovorom: "Vsa
ke oči imajo svojega malar ja" , ter k 
temu d o d a m , da k l jub temu obstaja
jo nekateri n o r m a t i v i i n pravi la , k i se 
j i h je d o b r o držati i n se j i m , po svojih 
zmožnost ih i n željah seveda, pri laga
jat i . 

Irma Lekan, svetovalka za KD in DD 



LETOS PRAZNUJEMO 60-LETNICO OF IN 10 LET SAMOSTOJNE SLOVENIJE 

Proslava ob dnevu upora proti 
okupatorju 

Ob državnem prazniku, dnevu upora proti okupatorju in 60-letnici 
ustanovitve OF, smo skupaj z Občino Grosuplje i n združeno listo 

socialnih demokratov ter liberalno demokracijo Slovenije organizirali 
s v e č a n o s t v avli Osnovne šole Louisa Adamiča v Grosuplju. Slavnost

ni govornik na njej je bil poslanec d r ž a v n e g a zbora gospod M i r a n 
P o t r č , na koncu pa je Partizanski pevski zbor pripravil š e koncert. 

Prireditve se je udeležilo ve l iko p r i 
p a d n i k o v i n borcev d o m i c i l n i h enot 
Cankarjeve, Levst ikove i n L j u b l j a n 
ske br igade , D r u g e g r u p e o d r e d o v 
D o l e n j s k e i n z a p a d n o d o l e n j s k e g a 
odreda, Prvega bata l jona varnos tno 
obveščevalne službe O F , okrožnega 
o d b o r a varnostno obveščevalne služ
be G r o s u p l j e , S t i čna i n Okrožnega 
odbora aktivistov O F Grosupl je - Stič
na. To p o m e m b n o oble tn ico so v na
ši družbi preživeli t u d i vo jni veterani 
osamosvoj i tvene vojne, i z g n a n c i i n 
i n t e r n i r a n a , predstavnik i polit ičnih 
strank ter župan Janez Lesjak. 

M i r a n Potrč je v svojem g o v o r u po
vedal, da ne smemo pozabi t i na deja
nja pred šestimi desetletji, k i so v p l i 
vala na kasnejši razvoj. S p o m n i l nas 
je, da letos praznujemo dve p o m e m 
b n i oble tn ic i : 60-lctnico ustanovitve 
O F slovenskega n a r o d a i n 10 let osa
mosvojitve Slovenije. Z o s v o b o d i l n i m 
bojem, k i gaje povezala O F , smo Slo
venci skupaj z d r u g i m i j u g o s l o v a n 
s k i m i narodi zmagal i n a d fašizmom. 
Vel iko ciljev smo uresničili že v nek
danji Jugoslavij i , k o pa je postajalo vse 
težje i n k o je Miloševičcva p o l i t i k a že 
onemogočala samostojnost , se n a m 
je uspelo o d c e p i t i . T a k r a t se je po
n o v n o i z k a z a l a naša e n o t n o s t . N a 
k o n č u j e gospod Potrč dejal, da b i b i l 
zdaj že čas, da se n e h a m o prepirat i o 
preteklost i , pa t u d i proslave ob dr
žavnih p r a z n i k i h ne b i več smele b i t i 
deljene po s t rankah, s lovenski p o l i 
t i k i bi m o r a l i k o n č n o d o u m e t i , d a 
smo b i l i S lovenc i uspešni samo ta
krat, ko smo z m o g l i s k u p n o delo , ne 
pa v času razdvojenost i . 

Vodite l j i ca programa S i m o n a Zorc -

Ramovš je s l ikov i to opisa la dejavno
sti O F v naši občini . N a Polževem je 
b i l o srečanje akt ivis tov O F s tega po
dročja že 15. jun i j a 1941, udeležil p a 
se ga je t u d i Boris Kidrič, k i je pred
stavi l p r o g r a m i n cilje O F . Okrožni 
o d b o r O F za naše področje je b i l us
tanovl jen 28. septembra 1941 v go
s t i l n i P r i Jožkovcu v Račni , kasneje 
so us tanovi l i še rajonske odbore O F , 
n a S l i v n i c i , v Žalni, Račni, Sent juri -
j u , Šmar ju i n na P o l i c i . Po n a s t a n k u 
o s v o b o j e n e g a o z e m l j a , s e p t e m b r a 
1943, je Izvršni o d b o r O F z o d l o k o m 
r a z g l a s i l u s t a n o v i t e v p o s e b n i h 

u p r a v n i h k o m i s i j . Takrat so ustano
v i l i ve l iko vojaških delavnic, v Šentvi
du je b i l a usnjarna, v M o t v o z u i n plat
n u p a so izdeloval i tkanine za podlo
ge, embalažo, hišno per i lo , šotorska 
k r i l a i n motvoze. Začeli so celo z red
n i m p o u k o m . D o osvoboditve Beo
grada , s p o m l a d i 1945, se je stiško-
grosupel jsko okrožje, združeno z no
vomeškim okra jem, p r e m a k n i l o v Čr
nomel j , po tem pa v Stari trg ob K o l 
p i . 

N a k o n c u so nas pevci Par t izan
skega pevskega zbora p o d vodstvom 
profesor ja Franca G o r n i k a s pesmi
m i , k o t so Hej tovariši, Bilečanka, Svo
b o d n a Sloveni ja , D o m o v i n a naša je 
s v o b o d n a , navdušili i n nekater i so 
p r o t i k o n c u n j i h o v e g a n a s t o p a že 
b u č n o p l o s k a l i i n p e l i . P o k o n c u 
u r a d n e g a p r o g r a m a se je druženje 
nadal jevalo še v j e d i l n i c i šole, kjer je 
b i l a pogostitev. 

Slavko Kovačič, predsednik 
Območnega 

Združenja borcev in udeležencev 
NOV Grosuplje 

MISLI 
C e k d o i e tako dobro govori - če govori preveč, bo nazadnje govor 1 n e u m n o -

Stl. 
A . Dumas 

C e roka roko umi je , se rado zgodi , da postaneta obe umazani . 
S. G r a f f 



Iz GZ Dobrepolje 

IZOBRAŽEVANJE GASILCEV 

29 novih vodij enot 
V GZ Dobrepolje p o s v e č a j o veliko pozornost izobraževanju. Tečajev se udeležu

jejo v Grosuplju in na Igu pa tudi doma. Tako so od leta 1995 organizirali 
t e č a j e za i z p r a š a n e gasilce, za strojnike in pred kra tkim še t e č a j za vodje enot 

oziroma za nižje gasilske č a s t n i k e . 

Tečajniki skupaj z inštruktorji, gosti in vodstvom CZ Dobrepolje 

D e v e t i n d v a j s e t i m teča j 
n i k o m so p o d e l i l i d i p l o m e 
na posebni slovesnosti, k i je 
bi la 5. juni ja v pros tor ih ob
čine. O b pr isotnost i župa
na A n t o n a Jakopiča, preda
vateljev i n inštruktorjev so 
j i m spričevala p o d e l i l i po
vel jnik Ljubl janske regije II 
Jože Burja , predsednik G Z 

Dobrepol je Jože Lenarčič i n 
povel jn ik G Z Jože Zrnec . 

P r o g r a m tečaja je obse
gal 16 predmetov, trajal pa 
je 50 u r i n 25 u r praktične
ga dela. Prvi del praktičnih 
vaj so tečajniki o p r a v i l i do
m a p o d v o d s t v o m d o m a 
čih inštruktorjev. Predsed
n i k izpi tne komis i j e je b i l 

Jože Bur ja , vodja tečaja p a 
Jože Lenarčič. S lednj i se je 
v svojem n a g o v o r u zahva
l i l Jožetu Bur j i za p o d p o r o 
i n p o m o č , ravnate l ju šole 
z a u p o r a b o p r o s t o r o v , 
ž u p a n u i n v s e m t e č a j n i 
k o m za vztrajnost i n potrp
ljenje. P o u d a r i l je potrebo 
p o s t a l n e m o b n a v l j a n j u 
teoretičnega i n praktične
ga znanja. Tečajnike i n no
ve vodje enot je nagovor i l 
t u d i p o v e l j n i k zveze J o ž e 
Zrnec . O p o z o r i l je na n j i 
hovo odgovornost , k i se je 
z n a p r e d o v a n j e m i z r e d n o 
povečala. P o h v a l i l pa je tu

d i v i s o k n i v o p r e d a v a n j . 
T u d i povel jn ik regije Jože 
Bur ja je b i l vesel napredo
v a n j a t o l i k š n e g a š tev i la 
m l a d i h . T u d i o n je opozo
r i l n a previdnost p r i akci 
j ah . K o t predsednik izpi t 
ne komis i j e je b i l zadovo
ljen tako z znanjem preda
vateljev kot tudi tečajnikov. 
Č e s t i t k a m se je pridružil 
t u d i župan A n t o n Jakopič . 
Zaželel je dobro pripravlje
nost i n čim manj požarov. 

29 n o v i h v o d i j enot je 
prav gotovo zagotovi lo za 
še bol jšo pripravl jenost . 

M. Steklasa 

Imena gasilcev, k i 
so opravi l i t e č a j za 
vodje enot: 

N i n a Žnidaršič, 
Franci Lenarčič, 
Andrej Levstik, 
Matjaž Tabak, M i h a 
Kastelic, Matevž 
Bukovec, Igor Pogo
rele, M a r k o Rus, 
Andrej Debeljak, 
Andrej Novak,Tina 
Rus, Peter Novak, 
Peter Pugelj, Uroš 
Pugelj, Andrej Hoče
var, Matjaž Novak, 
Miloš Mehle, Ivo 
Krivec, Mit ja Sporar, 
Zdravko Sporar, 
S imon Hočevar, Rok 
Žnidaršič, Gorazd 
Kastelic, Boštjan 
Hren, Zlata Zrnec, 
Polona Gačnik, 
M a r k o Blatnik, Aleš 
Marol t , Aleš Zrnec. 

MISEL 

Žal i tve so a r g u m e n t t i s t i h , k i n i m a j o a r g u m e n t o v . 

J . J . R o u s s c a u 

Vodstvo CZ Dobrepolje z gosti 



Regijsko gasilsko tekmovanje 
V le tošnjem letu smo že opravili občinsko tekmovanje s 17 ekipami, 

kar 11 ekip pa se je uvrstilo na nadaljne regijsko tekmovanje, k i se je 
odvijalo v Grosuplju v soboto 2. junija. T u so tekmovale najboljše 
ekipe regije Ljubljana II, k i jo sestavljajo gasilske zveze I v a n č n a 

gorica, Grosuplje, Dobrepolje, Kočevje , L o š k i potok in Ribnica, pokri
vajo pa teritorij osmih občin, od Kolpe, Blok do Trebnjega. 

v izmer jenem času.Tret ja vaja p a je 
razvrščanje gasilske enote po določe
n i h povel j ih i n korakanje . Seštevek 
vseh o p r a v l j e n i h vaj i n n e g a t i v n i h 
točk pa je s k u p n i rezultat, s k a te r i m 
se ekipa uvrsti na določeno mesto. Z a 
to t ekmovan je se je b i l o p o t r e b n o 
naučiti precej stvari i n j i h t u d i napra
vit i v najkrajšem času. 

Vaje se izvajajo po strogih p r a v i l i h 
i n za dosego d o b r i h rezultatov je po
trebno vel iko t imskega dela. Na jbol j 
še tr i ekipe v s k u p n i uvrst i tvi v vsaki 
kategori j i so prejele pokale , udeleži
le p a se bodo državnega tekmovanja 
drugo leto. 

Gleda lc i so tukaj l a h k o v ide l i , kaj je 
množičnost i n kaj je gasilstvo. Vse na
še ekipe so bile dokaj dobro priprav
ljene, saj v t e k m o v a l n i h časih n i b i l o 
v e l i k i h razl ik . Odločale so predvsem 
kazenske točke zaradi d r o b n i h na
pak. Seveda pa brez tekmovalne sre
če ne gre. U s p e h i ekip naše gasilske 
zveze so k l jub m a j h n i občini , majh
n e m u članstvu i n k r a t k i m i tekmoval
n i m i izkušnjam n a z a v i d l j i v i r a v n i . 
Zopet smo se uspel i uvrst i t i na držav
no prvenstvo, tokrat je b i l a to ek ipa 

Milan Purkat prejema priznanje za svojo 
ekipo 

V soboto je v l epem v r e m e n u , o d 
8.00 do 19.00, tekmovalo kar 96 ekip 
v devetih različnih kategori jah, k i so 
se p r e d h o d n o uvrst i le na občinskih 
tekmovanj ih . Iz G Z Dobrepol je je v 
tekmovalnem o d b o r u i n sojenju so
delovalo 5 sodnikov , tekmovalo p a je 
11 t e k m o v a l n i h ek ip . S k u p n o p a je 
na tem tekmovanju sodelovalo b l i z u 
1000 gasilcev i n preko 60 s o d n i k o v . 

Vsaka tekmovalna ek ipa je nastopa
la v treh različnih vajah. Letošnja pa
radna d i s c i p l i n a je b i l a h i t r a m o k r a 
vaja za članice i n člane, k i je dokaj zah
tevna, posebno za članice. Po točno 
določenih prav i l ih je potrebno z mo
torno br izga lno iz bazena preko se
salnega v o d a p o t e g n i t i v o d o i n po 
tlačnih ceveh podret i tarče s c u r k o m 
vode v najkra jšem času. P r i tej vaji 
m o r a dobro delovati m o t o r n a brizgal-
na, samo spajanje cevi m o r a b i t i brez 
napake, kar še za moškega tli enostav
no, kaj šele za ženske. 

D r u g a vaja so raznoterost i , kjer eki
pa opravi določene gasilske veščine 

Desetar PCD Ponikve prejema pokal za 3. 
mesto in vozovnico za državno prvenstvo 

drugo leto 

pionir jev 7-11 let iz P G D Ponikve , k i 
bo zastopala našo občino drugo leto. 

Svečana razglasi tev rezul ta tov i n 
podeli tev pr iznan j ter pokalov je bi la 
takoj po zakl jučku tekmovanja . N a 
p o d e l i t v i sta b i l a , p o l e g g a s i l s k i h 
funkcionar jev , pr isotna t u d i župana 
občine Dobrepol je g. A n t o n Jakopič 
i n občine Grosupl je g. Janez Lesjak. 

Razvrs t i t ev t e k m o v a l n i h e k i p po 
kategor i jah i n doseženih rezul ta t ih 
(glej tabele) 

Gasilska zveza Dobrepolje 
Jože Lenarčič 

Pokali čakajo na podelitev 



Iz GZ Dobrepolje 

Razvrstitev tekmovalnih ekip po kategorijah in doseženih 
rezultatih 

ČLANI "A" Vaja z MB Raznoternosti Razvrščanje 

Mesto PGD Gasilska 
zveza 

Dosežene 
točke 

Začetne 
točke 

Čas 
izvedbe 
vaje 

Negativne 
točke 

Doseženi 
Čas 

Negativne 
točke 

Negativne 
točke 

7 Ponikve Dobrepolje 902,60 1000 61,4 5 29,00 2 0 
8 Zagorica Dobrepolje 892,30 1000 59,1 0 31,60 5 12 

14 Struge Dobrepolje 856,12 1000 62,78 15 36,10 22 8 

ČLANICE "A" Vaja z MB Raznoternosti Razvrščanje 

Mesto PGD Gasilska 
zveza 

Dosežene 
točke 

Začetne 
točke 

Čas 
izvedbe 
vaje 

Negativne 
točke 

Dosežen 
čas 

Negativne 
točke 

Negativne 
točke 

6 Ponikve Dobrepolje 874,50 1000 77,5 15 31 0 2 
7 Hočevje Dobrepolje 864,99 1000 83,21 10 37,8 4 0 
8 Zdenska vas Dobrepolje 848,90 1000 104,2 0 32,9 7 7 

CLANCB" Vaja z MB Raznoternosti Razvrščanje 

Mesto PGD Gasilska zveza Dosežene 
točke 

Začetne 
točke 

Čas 
izvedbe 
vaje 

Negativne 
točke 

Doseženi 
Čas 

Negativne 
točke 

Negativne 
točke 

7 Zagorica Dobrepolje 899,44 1005 62,86 0 35,70 0 7 
9 Ponikve Dobrepolje 891,60 1007 62,40 0 37,00 5 11 

11 Struge Dobrepolje 866,43 1007 72,10 10 33,56 10 15 

MLADINCI Vaja z MB-ml. štafeta za mlad. 

Mesto PGD Gasilska zveza Dosežene 
točke 

Začetne 
točke 

Čas 
izvedbe 
vaje 

Negativne 
točke 

Doseženi 
Čas 

Negativne 
točke 

11 Struge Dobrepolje 772,25 1000 93,75 30 104 0 

PIONIRJI Vaja z vedrovko Prenos vode 

Mesto PGD Gasilska zveza 
Dosežene 
točke 

Začetne 
točke 

Cas 
izvedbe 
vaje 

Negativne 
točke 

Začetne 
točke 

Manjko 
vode 

Negativne 
točke 

3 Ponikve Dobrepolje 1107 994 16,00 0 146,00 17 0 
13 Hočevje Dobrepolje 1073 991 27,00 15 144,00 16 4 

7 5 -letnica PGD Zdenska vas 
Častitljivo obletnico so proslavili z gasilsko parado in razvitjem novega prapora v 

soboto, 16. junija pri gasilskem domu v Zdenski vasi. 

Obširneje bomo o tem poročali v naslednji številki. 



Šola v Dobrepolju 
(nadaljevanje iz prejšnje številke) 

Od prvih začetkov do gradnje 
prve šolske stavbe 

Z a prve začetke šole v D o b r e p o l j u so 
sila s k r o m n i podatk i . Določeni podat
ki pa kažejo, da se naj bi pr i nas začela 
šola že v času Mari je Terezije, vendar pa 
se moramo zavedati, da so b i l i to sila 
s k r o m n i začetki, k i z današnjim poj
m o m šolanje - šole nimajo nič skupne
ga. V Biografi j i kranjskih šolnikov, k i 
jo je napisal Josip Novak , je za 1. 1769 
zabeleženo, daje b i l a v Dobrepol ju ro
jena hči učitelju. V tem primeru gre ver
jetno za hči organisra Ignacija Pivka, 
ki je po tedanji navadi resnično lahko 
že učil kakšnega dečka. To je b i l čas, ko 
so se v večjih industri jskih območjih us
tanavljale predilske šole i n ko je naše 
dežele začel prevevati d u h Blaža Kumer-
deja po uvedbi šole za vse l judi . Po letu 
1771 je Jože Ambrožič, k i je b i l s in or
ganista i n učitelja v Šmarju, deloval v 
dobrepoljski župniji. Daje tu med dru
g imi deli tudi poučeval, lahko domne
vamo iz dejstva, da je med leti 1767 -
1771 učil v Šmarju, i n m u torej n i b i la 
tuja tudi ta obl ika služenja vsakdanje
ga kruha . Naslednj i učitelj i n organist 
je bi l A n t o n Benedičič. O b tem pase po
stavlja vprašanje, kdaj naj bi zamenjal 
Jožeta Ambrožiča, za katerega trenutno 
obstaja podatek rojstva, to je leto 1737. 
Gotovo je dejstvo, daje b i l v Dobrepo
lju vsaj do leta 1775, iz tistega časa so še 
njegove rokopisne pesmi. Za Benedi
čič Antona je jasno, da je b i l v Dobre
polju učitelj i n organist v tr ivialni eno-
razredni šoli (Splošna šolska naredba 
je iz 6. 12. 1774) 22. 2. 1793. Ker pa ob
staja podatek, da m u je 1784 umrla eno
letna hči, bi z malce dvoma lahko rekl i , 
daje bi l vsaj od tedaj v župniji sv. Križa. 

O d leta 1801 naprej pa z gotovostjo 
lahko sledimo vsem organistom-učite-
ljem oziroma po 1869. letu (tretji avstrij
ski šolski zakon) učiteljem, vse do da
našnjih dn i . 

Andrej Kančnik (tudi Končnik) je b i l 
rojen 1775 v Podčetrtku, kjer v krs tn i 
knjigi piše, daje bi l 7. oktobra 1775 krš
čen Andrej Kančnik. Z osemnajstim le
tom je postal organist i n učitelj v t r i 
vialni šoli na B l o k a h , v Dobrcpol je pa 
je prišel po vsej verjetnosti v začetku no
vembra 1801. leta. T i podatki so razvid
ni iz Kančnikove prošnje z dne 1. maj 
1806, ko prosi za delovno mesto v L o k i 

p r i Z i d a n e m mostu in se hrani v graš-
kem šolskem arhivu. V l jubl janskem 
nadškofi jskem a r h i v u (šolstvo, fasc. 
12,15 i n 19) pa je o Andre ju Kančniku 
še več: O P O M B A "Deželna vlada je 17. 
3. 1806 pisala konzistor i ju v L jubl jani , 
naj se Kančnik odpravi iz šole, i n naj se 
naznanijo d o h o d k i , k i j i h i m a učitelj, 
organist i n cerkovnik v D o b r e p o l j u . 
D n e 5.4 1806 je k o n z i s t o r i j vprašal 
okrajnega šolskega nadzornika , deka
na v Dobrepol ju, za mnenje o tej zadevi, 
a 9. 4. 1806 se je odpravi l v Dobrepol je 
deželni šolski nadzornik , kjer je sesta
vi l zapisnik. M e d drugim je zabeleženo: 
"Učitelj Andrej Kančnik i m a zelo lepe 
zmožnosti, toda služba cerkovnika ga 
ovira pri poučevanju v šoli, njegova bur
na narava pa ga zavaja k ne posebno 
v z p o d b u d n e m u življenju. Zato naj se 
odpust i , kakor tudi sam želi, saj je tudi 
kot cerkovnik marsikaj zanemari l . " 1 

Konzistor i j je 22. 4.1806 poročal vla
di : 

* Kančnikova odpoved se sprejme. 
* Župnija Dobrcpolje ima 2300 verni

kov. Z a obisk šole je v bližini pr imernih 
50 otrok, k p o u k u pa j i h h o d i p o z i m i 
27, poleti pa 3-5. 

* Občina je vneta za z imsko šolo i n bi 
jo podpira la po svojih s k r o m n i h mo
čeh, želi pa, da bi b i la oproščena šolni
ne. 

* Dekan in čušperška graščina bosta 
pomagala, da se sezida mežnarija i n šo
la. 

* Cerkovnik, organist i n učitelj (vse v 
eni osebi) prejema v gotovini 10 go ld i 

narjev, za bero 150 mernikov pšenice i n 
prosa (op. približno 3750kg), 1 stot pre
diva i n užitek velike njive. 

* K a p l a n Jakob O k o r n je zaradi raz
sežnosti župnije tako zaposlen, da ne 
more sprejeti poučevanja. 

Iz zapisnika šolskega nadzornika se 
nadalje da ugotovi t i , daje pouk pote
kal v dveh mežnarijskih sobah. Otroc i 
so sedeli povsod po klopeh v kot ih (ver
jetno mis l i okrajni šolski nadzornik po 
k l o p e h ob stenah), le osem šolarjev je 
b i lo l ahko za mizo . Mežnarija je bi la v 
slabem stanju. 

Deželna vlada je že 1. maja sprejela 
predloge konzistori ja, 24. juli ja 1806, je 
sporočila konzistori ju , daje dvorna p i 
sarna na D u n a j u odobri la zidavo šole v 
Dobrepol ju , vendar pa tedaj do zidave 
šole n i prišlo. D o sedaj tudi nisem nik
jer zasledil, da bi mežnarijo zidal i okol i 
letal807. Z a n i m i v je podatek v zapisni
k u šolskega nadzornika , da je občina 
nekaj apna in lesa že pripravila , vendar 
pa je g m o t n i položaj prebivalstva zara
di slabe letine slab. Zavedati se mora
m o , da je b i l to že čas Napoleonovih 
vojn i n denarja n i b i lo nikjer v izobi l ju 
za gradnjo šol. M e n i m , daje ta mežna
rija kot prostor za pouk ostala vse do 
leta 1857, ko je b i la dokončno poruše
na, na njenem mestu je b i la sezidana 
stara šola, v katero so vstopili prvi učen
ci 1859. Ta šola je sedaj porušena, v njej 
paje b i l pouk do januarja 1980. 

(se nadaljuje) 
1 Jože Gregorič: Ljudski pesnik Andrej 

Kančnik. Zbornik občine Grosuplje 1, Gro
suplje 1969 

Ivan Crandovec 

Šolska stavba na levi strani slike je bila zgrajena med leti 1857 -dokončno 
opremljena 1862, dozidana pa 1894. 



Od dopisnikov 

Vzgoja vesti 
(nadaljevanje iz prejšnje številke) 

H k r a t i z o d k r i t j e m sveta v vsej njegovi d o b r i i n s labi 
različnosti, se m l a d o s t n i k u pojavi odkr i t je vprašanja o 
s m i s l u življenja. 

D e l o m a to vprašanje s p o d b u d i šola, d e l o m a pa m l a -
dos tn ikovo zorenje. Povezano je t u d i s p o k l i c n o usmer i 
tvijo. V tej starosti pr ide že do p r v i h temel jn ih odločitev, 
k i pa še niso čisto zavestne i n osebne i n zato t u d i ne do
končne. N a te odločitve o t rok , če s p l o h l a h k o rečemo, d a 
so to mlados tn ikove odločitve, najbol j v p l i v a m o starši s 
svo j imi predlogi i n željami na eno strani , i n šola s svojo 
strokovnost jo na d r u g i s t rani . M l a d o s t n i k , iskajoč same
ga sebe, s svo j im n e m i r n i m d u h o m , razpet m e d starše i n 
šolo, z vsemi navedenimi o d k r i t j i preide v bol j a l i manj 
izrazito k r i z o . K r i z o nekateri m l a d o s t n i k i doživljajo v m i 
lejši, nekateri pa v hujši o b l i k i . Vedeti m o r a m o , d a so k r i 
ze l a h k o različne: nekateri m l a d o s t n i k i doživijo v milejši, 
nekateri pa v hujši o b l i k i . Vedeti m o r a m o , da so krize lah
ko različne: nekateri m l a d o s t n i k i doživijo hujšo k r i z o av
toritete, nekateri s p o l n o k r i z o , k r i z o osebnosti i n versko 
k r i z o . Vse obl ike k r i z nastopajo p r i posameznem mladost
n i k u različno, odvisno o d njegove osebnost i . T u d i doba 
krize je potrebna za proces zorenja m l a d o s t n i k a i n nje
gove poznejše odločitve. 

Posebno izrazi ta je k r i z a avtoritete. To starši m o č n o ob
čut imo, ko m l a d o s t n i k o d k l a n j a avtoriteto, k i jo je do se
daj sprejemal. Zavedati se m o r a m o , da m l a d o s t n i k ne o d 
klan ja vsake avtoritete, saj prav v tej starosti čuti posebno 
potrebo po močnem avtor i ta t ivnem vodstvu. Težava pa 
je pogostokrat , žal, prav v nas, starših. Z a nas m o r a b i t i to 
nov izziv. Vseskozi se m o r a m o zavedati , da nas mladost 
n i k s tem svoj im negat ivn im o d n o s o m do naše avtoritete 
samo preizkuša. Prav naš odnos je odločilen za njegovo 
poznejšo osebno i n stvarno avtoriteto. 

E n a k o je s s p o l n o k r i z o . Ta je posebno opazna p r i moš
k i m l a d i n i . M l a d o s t n i k je danes tako kot še n i k o l i z vseh 
strani b o m b a r d i r a n z m n o g i m i preizkušnjami na tem po
dročju, če pa se pridruži še napačna vzgoja s strani star
šev i n vzgojiteljev, je pa k r i z a n e p r i m e r n o hujša i n posle
dična. 

Vse te kr ize , če niso p r a v i l n o ovrednotene i n prebrođe
ne, peljejo m l a d o s t n i k a v k r i z o osebnost i . 

N a eni strani ideal i , na d r u g i resničnost. 
N a eni s trani m l a d o s t n i k s s v o j i m i c i l j i , na d r u g i ist i 

mlados tn ik s svojo občutl j ivo naravo, k i se vsak dan preiz
kuša, ve l ikokra t zaide i n odpove. 

N a eni strani starši s s v o j i m i p r i t i s k i , na d r u g i mladost 
n ik , k i si pravkar ob l iku je svojo osebnost. 

T u d i verska k r i z a n i n i k o m u r čisto pr ihranjena. L a h k o 

se pojavi ko t nerazdružljivost vere i n znanost i a l i ko t nez
možnost , d a b i dosedanjo versko prakso go j i l i še naprej 
a l i pa k o t odklanjanje Boga i n otročje podobe vere. 

Če za konec družinskega kot ička v mesecu j u n i j u nave
dem mise l , k i se m i večkrat pr ikrade , malo za šalo, malo 
zares. M i s e l je napisa l J . W . Rochester: "Preden sem se 
poročil , sem i m e l šest teori j , k a k o vzgoj i t i otroke. Sedaj 
i m a m šest o t rok i n nobene teorije več." 

P a ne mečimo starši pušk v k o r u z o . Nadaljevanje vzgo
je vesti p r i m l a d o s t n i k u prihodnjič . 

Anica Štrubelj 

Piše: Konrad Piko 

Iz Društva 
upokojencev 

N a četrti seji, 20. maja 2001, smo razpravl jal i o iz
letu na Bizel jsko, p i k n i k u i n k o o r d i n a c i j s k e m odbo
r u . 

Izlet na Bizel jsko je že za n a m i , b i l pa je 26 5. 2001. 
Udeležilo se ga je 68 članov, torej dva avtobusa. V i 
deli smo u p o k o j e n s k i d o m v Impol j c i . Je zelo velik, 
lep i n m o d e r n . T u d i v i n s k a klet v R c p n i c i , k i je vkle
sana v hr ib v pesku, je po svoje vredna ogleda. K a k o 
je narava mogočna . Kakšne poplave i n druge narav
ne katastrofe so se dogajale. T u d i Sveta gora s šesti
m i kape lami je zelo lepa i n z a n i m i v a r o m a r s k a pot. 
T i s t i kra j i so bol j prepros t i , t u d i asfalta n imajo še 
p o v s o d , p a v e n d a r so to l e p i k r a j i , k i se l a h k o 
pohval i jo z d o b r i m v i n o m . 

P i k n i k pa bo letos v P o d g o r i , i n to 21. ju l i j a 2001, s 
pričetkom ob pet ih p o p o l d n e . Z a ceno se b o m o do
g o v o r i l i na seji 17. j u n i j a 2001. T u d i v Podgoro bo
m o p o v a b i l i Dragomcrčane. 

V k o o r d i n a c i j s k i o d b o r spadajo društva G r o s u p 
lje, Šmarje Sap, Ivančna G o r i c a , Šentvid pr i Stični, 
Dobrepol je i n Višnja G o r a . Letos bo v Višnji G o r i . 
L a n i je b i l V Šentvidu p r i Stični , drugo leto pa bo v 
D o b r e p o l j u . Vsako leto p o v a b i m o na koordinac i j sk i 
o d b o r u p r a v n i odbor . Z a l , je vsako leto število udele
žencev omejeno na dvajset al i manj . Letos pa bo na
stopal mešani pevski zbor Škr jančck i n že teh članov 
je 18. Srečanje bo 22. 9. 2001. 

P r i h o d n j i izlet bo na otok Rab 7. ju l i ja 2001, z od
h o d o m ob 5. u r i zjutraj iz Predstrug, Cesta, V i d e m , 
B r u h a n j a vas, P o d g o r a , K o m p o l j c i n Z d e n s k a vas. 
C e n a je 3200 tolarjev s p r e v o z o m trajekta, og ledom 
samostana i n cerkve. Tra jekt stane 700 k u n , vstop
n i n a pa 10 k u n na osebo. O b 11. u r i p r i d e m o v p r i 
stanišče i n ob 12. u r i n a Rab. T a m se b o m o zadržali 
t r i ure, nato pa se b o m o v r n i l i nazaj. Možno je tudi 
kopanje, če bo k d o želel. 

Nasvidenje na pikniku! 



"Vsak udek ima suj gudek" 
Učenci zgodovinskega k r o ž k a so že š e s t i č raziskovali zgodovino svoje

ga kraja. Sodelujejo v raziskovalnih nalogah, ki j ih razpisuje Zveza 
prijateljev mladine Slovenije. Tudi tokrat so svoje delo zelo dobro 

opravili, saj smo že pet ič zaporedoma osvojili Z L A T O priznanje. 

Pri raziskovalni nalogi so sodelovali : 
Spela Prhaj, A n a Zgonc, Eva Ahačevčič, 
Urška Tavželj, Jožica Kas tc l i c , Petra 
Tkalčič, V i d a Borštnik, Tanja Cernivec, 
Sabina Volek, M o j c a Klančar, Andre ja 
Sevšek, Andreja Kline, Kris t ina Prijatelj, 
Andrej Hočevar, T i n a Malavašič, Katja 
Meglen, Jana Zajec, Barbara Smrke, Tja-
ša Volek, H e r m a n Erčulj. 

Obseg naloge in priloge: 73 strani na
loge s 83 skeniranimi fotografi jami oz. 
fotokopi jami in 59 strani pr i log . 

Naloga je sestavljena iz več sklopov: 
* Uvod 
* Dobrepolje 
* Vsakdanje življenje 
* Odmirajoči star svet vasi 
* Ljudska umetnost v Dobrepol jah 
* Povesti S i n i n Nevesta s Kor in ja 
* K u l t u r n i dan učencev 5. razreda 
* Prehrana Dobrcpoljcev nekoč i n 

danes 
* Vprašalniki 
* Zaključek 
* Priloge 
* V i r i in literatura 

G r a d i v o smo z b i r a l i v knjižnici in 
opravil i okrog 20 intervjujev. Predhod
no smo sestavili vprašalnik, k i je b i l ze
lo obsežen, zato se je nabralo zelo veli
ko gradiva. Potrebno gaje bilo prebrati 
in nato pripravit i osrednji sestavek na
loge. 

V uvodnem delu naloge smo predsta
vili Dobrepolje. Najštevilčnejši prebival
ci Dobrcpol ja so b i l i vedno kmetje, za
to smo v nalogi opisoval i nj ihov način 
življenja in prehranjevanja vsak dan, ob 
praznikih , vel ikih kmečkih opravil ih in 
prelomnicah v življenju. 

V prvem delu naloge smo povzeli za
pis vsakdanjika v Dobrepol ju i n sosed
njih Škocjanskih h r i b i h , k i se ni skoraj 
v ničemer razl ikovalo. Življenje in pre
hrana v obeh kraj ih je b i lo zelo s k r o m 
no in močno povezano s cerkvenimi 
prazniki in prelomnicami v življenju.Ve
liko pozornost sta Dobrcpoljcem name

njala učitelj Tone Ljubic i n domači p i 
satelj Fran Jaklič. Tone Ljubic je v svoji 
knjižici L judska umetnost v Dobrepo
ljah opisal izdelovanje golobic , poprt-
n i k a , velikonočnih kolačkov i n peciva. 
Te kruhke znajo delati še danes, saj smo 
se v izdelovanju le teh pre izkusi l i tudi 
sami. Fran Jaklič je v svojih dveh pove
stih vključil vsakdanje življenje, običaje 
in opravila Dobrcpoljcev, zato smo ga v 
našo nalogo tudi vključili. 

Člani z g o d o v i n s k e g a krožka smo 
opravil i preko 20 intervjujev, k i so nam 
dal i ogromno informaci j o prehrani , 
običajih, kmečkih opravi l ih in prelom
nicah v življenju Dobrcpoljcev nekoč i n 
danes. V zadnjem delu naloge smo za
pisali še nekaj prehranjevalnih navad od 
doma, da smo lažje primerjal i prehra
njevalne navade nekoč in danes. H r a n a 
Dobrcpoljcev je b i la zelo enolična. K u 
hal i so večinoma tri obroke. V s i so b i l i 
t o p l i . Z a zajtrk so pojedli največkrat 
žgance s k i s l im zeljem ali mlekom, kru
h o m in kavo. Z a kosi lo , k i je b i l največ
krat glavni obrok, so jedli "župkmper", 
včasih zelje in žgance, bele štruklje z oc
v i r k i , stročji fižol, fižol, zabeljeni štru-
klji s cvrtjem, "zaroštan k r o m p i r " in ješ-
prenj. Večerja je b i la p o d o b n a k o s i l u . 
Vse skupaj pa se je spreminjalo z letni
m i časi, ker so jedl i tisto, kar je zraslo 
na njivah. Danes v prehrano vključuje
jo tudi jedi od drugod. Družina je vča
sih vse obroke jedla skupaj, danes pa to 
večinoma ni izvedljivo, ker imajo člani 
družine različne obveznosti v šoli i n 
službi. Boljša kosi la so imeli ob prazni
k i h , ve l ik ih kmečkih opravi l ih in pre
l o m n i c a h v življenju. T u d i način servi
ranja hrane seje od začetka stoletja pa 
do danes spreminjal . Najprej so jedli iz 
ene sklede z lesenimi žlicami, nato so 
začeli med vojnama uporabljati žlice, vi
lice in krožnike. 

Naši sogovorniki so nam veliko pove
dali tudi o načinu pripravljanja i n uži
vanja živil. V preteklosti so vel iko več 
jedl i razne zelenjavne juhe. Govejo ali 
kurjo juho so jedli samo ob velikih praz
n i k i h . Danes so te juhe ob nedeljah i n 

p r a z n i k i h še vedno z domačimi zaku-
h a m i . Zelenjavo so pripravl jal i na raz
lične načine. Največkrat je b i lo prisot
no zelje i n repa v kombinaci j i z različni
m i jedrni. Pomembno mesto v prehrani 
je imel k r o m p i r i n ga i m a še danes. Pr i 
pravlja se v različnih ob l ikah i n pri lo
gah. Pomembno mesto v prehrani je imel 
tudi k r u h , k i so ga gospodinje pekle sa
me v kmečki peči. Danes se tega kruha 
skoraj ne peče več, ker imamo na tržiš
ču o g r o m n o vrst kruha . Večina gospo
dinj pa je t u d i zaposlenih. Posebne vr
ste k r u h a so se pekle za praznike in ta 
tradici ja seje ohrani la še do danes. 

V prehrani Dobrepoljcev je pomem
bno vlogo odigralo tudi klanje prašičev, 
k i so j i h redil i doma. Kol ine so imeli 
običajno o k o l i božiča. Ta tradicija se je 
ohran i la tudi še danes, le prašiče kupi 
jo drugje. Meso so predelali v klobase, 
boljše kose pa so d i m i l i i n j ih uporabil i 
za velike praznike i n ob vel ikih kmeč
k i h opravi l ih . Vseh teh dogodkov so se 
zelo veselili , saj so vedeli, da bodo ta
krat boljše jedl i . Prav zato seje ohrani l 
pregovor: "Vsak udek ima suj gudek". 
Danes meso še vedno dimi jo , vendar ga 
shranjujejo t u d i v zamrzovalnih skri
njah. 

Posebno mesto v nalogi smo nameni
l i posebnim dobrepol jskim jedem, kot 
so " p o p r t n i k " , "golobice", velikonočni 
kolački, velikonočni ajdovi štruklji in 
štula. Z a vse jedi smo napisali recepte, 
ker seje način peke i n izdelave prenašal 
le iz roda v rod . 

O b koncu raziskovanja smo ugotovi
l i , daje bi lo življenje zelo skromno. Na
čin življenja nekoč i n danes seje močno 
spremenil . N a to vpliva današnja preve
l ika zaposlenost, tako m l a d i h kot sta
rejših. Star način prehranjevanja poča
si izginja, vendar smo v današnjih jedil
n i k i h zasledili tudi vključevanje doma
če hrane. To posebej velja za tiste druži
ne pri katerih kuhajo še babice. 

Učenci se v raziskovalno delo zgodo
vinskega krožka radi vključujejo. Delo 
v krožku j i h veseli. T i s t i bolj izkušeni, 
k i sodelujejo po več let, dajejo tudi šte
vilne nasvete, kako se lot i t i določenega 
raziskovanja, kako iskati gradivo, ga 
pregledovati, prebirati i n nato poiskati 
bistvo. Tako delo zahteva veliko dela, 
za katerega so porabi l i tudi veliko svo
jega prostega časa. 

Mentorica zgodovinskega krožka 
Slavka Centa 



Iz vrtca junij 2001 

Jeseni začetek devetletke 
OŠ Dobrepolje se bo z novim š o l s k i m letom pridru
žila tistim šolam, k i p r e d č a s n o uvajajo devetletno 

šolo. Čez dve leti bo devetletka uvedena na vseh 
šolah . 

Jani in Jaka 

Za prvi razred devetletne šole se učiteljice i n vzgojiteljice na 
matični šoli na V i d m u kot tudi na vseh podružničnih šolah 
že nekaj časa intenzivno pripravljajo. T u d i starši so že sezna
njeni z novim načinom dela, k še boljši povezavi med šolo in 
starši ter še boljši pr ipravi na začetek p o u k a v septembru pa 
sodi tudi D A N O D P R T I H V R A T , k i so ga učiteljice in vzgoji
teljice pripravile 31.5.2001 za vse otroke, k i bodo jeseni začeli 
v prvi razred devetletke, i n njihove starše. 

N a matični šoli bosta poučevali Dušica Hočevar in M a r t i 
na Prhaj, na PS Kompol je Barbara Znidaršič i n Darja Miš-
maš, na PS Ponikve Mateja Hočevar i n M a r t i n a Prhaj, v Stru
gah pa Karmen Perko. 

Z a začetek pouka je tako rekoč vse pripravljeno. D a n odpr
t ih vrat je b i l namenjen temu, da bi se starši seznanili z de
l o m , didaktičnimi sredstvi i n učbeniki, k i j i h bodo uporab
ljali njihovi otroci v novi šoli. Namen dneva odprt ih vrat je b i l 
poleg tega vzpostaviti čim bolj prijeten stik med ot rok i i n 
n j ihovimi učiteljicami ter vzgojitel j icami, predvsem pa pre
magati strah pred šolo. 

Učiteljice i n vzgojiteljice so vsakega posebej pri jazno spre

jele, se nj im pogovorile i n prijateljski stik je b i l vzpostavljen, 
o kakšnem strahu n i b i lo sledu. Otroke so pritegnile didak
tične igrice, že po prv ih minutah so b i l i sproščeni in zatoplje
n i v svet igrač, starši pa so se lahko brez skrbi za svojega otro
ka pozanimal i za nove učbenike, delovne zvezke i n načinu 
dela v devetletni šoli. Zvedel i so t u d i , kako bo z novim opi 
sn im ocenjevanjem i n na kakšen način bodo lahko sodelova
l i s šolo. 

N a m e n je b i l dosežen, starši so b i l i zadovol jni , da ne govo
r imo o o t r o k i h . K o so odhajal i iz učilnice, sem pr i s luhni la 
prisrčnemu pogovoru, k i dokazuje, da se bodo otroci v novi 
šoli res prijetno počutili: 

" M a m i c a , zdaj pa greva pogledat še v devetletko." 
"Prav zdaj sva b i la tam," m u odgovori mamica. 
" N e , mamica. Zdaj smo se igra l i . " 

M. Steklasa 

SLOVO "JEŽKOV" OD MALE SOLE 

"Vrtec je bil moj drugi dom, 
zato ga pogrešala bom" 

11. junija se je 24 ježkov poslovilo od vrtca, jeseni 
j ih bo 11 začelo obiskovati osemletko, 13 pa devet

letko. Slovo od vrtca si bodo otroci zagotovo zapom
nil i , saj so se tako prijetno zabavali, da se j im niti 
po dveh urah programa ni prav nič mudilo domov. 

Zadnja navodila pred orientacijskim pohodom 

Učiteljice in vzgojiteljice so bile na voljo za vse informacije 

In kaj j i h je tako pri tegni
lo? 

Z b r a l i so se pred vrtcem, 
kjer sta j i h sprejeli Darja Er-
čulj in Mojca Mlakar . Najprej 
j i h je čakal orientaci jski po
hod s šestimi postajami, na 
katerih so reševali naloge o 
prometu. Z a osvojeno znanje 
so kasneje d o b i l i zgibanko z 
naslovom C i c i b a n v prome
tu . Komaj so zadnji prišli na 
cil j , že so se vsule prve dežev

ne kaplje. Pa nič zato, saj se 
je program nadaljeval v jedil
nici šole. 

Se malo zadihani so se "jež
k i " n a p o t i l i naravnost na 
oder, oglasila seje harmoni
ka i n za njo zborček s prijet
n i m i melodijami otroških pe
smi . Najbolj glasno so zapeli 
pesmico M i smo mladi ma
turantje, od vrtca pa so se po
slovi l i s svojo h i m n o Sonček 
sem. Ježki pa niso le dobri pev-



Otroke sta zabavala čarodej in 
klovn Žare. 

ci , ampak tudi pripovedoval
c i . Brez treme so pripovedo
val i , kako lepo j i m je b i lo v 
v r t c u . "Vrtec je moj d r u g i 
d o m , z a t o ga p o g r e š a l a 
b o m " , je de ja la ena o d 
l j u b k i h deklic . Z d a r i l o m so 
se zahvalili svojim vzgojitelji
cam i n pomočnicam, nato pa 
so tudi o n i d o b i l i pohvale i n 
priznanja. O d malčkov pa se 
je z n a g o v o r o m p o s l o v i l a 
vzgojiteljica Darja, k i je sku
paj s pomočnico Mojco vo
dila skupino ježkov. 

S svojo točko seje predsta
vi la tudi mala glasbena šola 
pod vodstvom Rezke Šuštar, 

Nov sanjski uspeh veselošolcev 
V soboto, 12. Maja 2001 je bilo na Osnovni šoli 

Brinje, k i je bilo eno od š tevi lnih prizorišč v Slove
niji, le tošnje že 33. Državno tekmovanje v Veseli 

šoli . 

Tekmovanja se je udeležilo deset učencev i n učenk iz Os
novne šole Dobrepolje ter dva iz Podružnične šole Struge. 
Končni uspeh naslov državnega prvaka so osvoj i l i Natal i ja 
F ink, Janez Sevšek i n V i d a Borštnik iz Osnovne šole Dobre
polje ter Andraž Oberstar iz Podružnične šole Struge. V i d a 
Borštnik je dodatno d o b i l a še pet točk, k i j i bodo pomagale 
pri vpisu v Gimnazi jo Zelimlje. 

Vsi državni prvaki so b i l i v nedeljo, 3. juni ja povabljeni v 
Gallusovo dvorano Cankarjevega doma, kjer so prireditev po
pestrili plesalci Plesne skupine Mojce Horvat , kjer je sodelo
vala tudi učenka Osnovne šole Dobrepolje BrinaTernovšek. 
S to točko je naša učenka le nekaj ur pozneje na državnem 
prvenstvu v Radovljici v plesni skupin i osvojila naslov držav
ne prvakinje in se uvrstila na bližnje svetovno mladinsko pr
venstvo, k i bo 30. juni ja v M a r i b o r u . 

Matej Kalan 

za njo pa še plesni s k u p i n i 
ježkov i n metul j čkov p o d 
vodstvom vzgojiteljice San-
dre. 

V drugem delu so se jež
k o m pridružile še ostale sku
pine otrok s starši. S svoj imi 

t o č k a m i sta j i h zabavala 
klovn i n čarodej J A B A D A B A 
D U . O b njunem programu so 
se zabavali tako starši kot 
otroci , zato n i čudno, da sta 
dve uri vsem tako hitro mini 
l i . 

M. Steklasa 

Častno slovo Kristine 
Kris t ina prijatelj se je v predzadnji oddaji Mal ih 
sivih celic v le tošnj i sezoni č a s t n o poslovila od 

sodelovanja v igrici abecede. Odločil sem se in j i 
zastavil t r i v p r a š a n j a . 

A l i je bilo koristno sodelovati v oddaji Male sive 
celice? 

K r i s t i n a : " D a . M i s l i m , da je b i l o sodelovanje v oddaji 
M a l e sive celice zelo k o r i s t n o , saj sem d o b i l a vel iko na
grad. Istočasno pa sem spoznala t u d i način snemanja te
levizijske oddaje i n se t u d i naučila ve l iko novega." 

Kaj bi svetovala ostalim u č e n c e m , ali naj se prija
vijo na oddajo ali ne? 

K r i s t i n a : "Svetovala b i j i m , da se pri javi jo na oddajo, 
ker j i m bo to všeč i n vem, d a b i v tej i g r i uživali." 

A l i si zadovoljna z nagradami? 
K r i s t i n a : " D a . Z nagradami sem zelo zadovol jna , saj so 

koris tne i n zabavne." 
Najlepša hvala za pogovor . 
26. jun i j a se bo K r i s t i n a udeležila izleta vseh sodelujo

čih tekmovalcev v igr ic i abeceda z avtobusom do Izole i n 
zatem s k a t a m a r a n o m Prince o f Venice v Benetke. 

Z a slovo o d oddaje pa je nastala t u d i objavljena foto
grafi ja Kr i s t ine i n n jenih navijačic z vodite l jem oddaje, 
p r i l j u b l j e n i m gledališkim i n filmskim igralcem Pavletom 
R a v n o h r i b o m . 

Matej Kalan 



REZULTATI OBČINSKE LIGE V MALEM NOGOMETU ZA LETO 200 

V.krog 

REZULTAT 
BRUHANJA VAS P P R E D S T R U G E SNEŽAK 3 : 1 
KSP OKREPČEVALNICA ZORA 0 : 1 
OKREPČEVALNICA ZORA - P R E D S T R U G E SNEŽAK 2 : 2 
BRUHANJA VAS KSP 2 : 1 

T R E N U T N A LESTVICA 

MESTO EKIPA ŠTEV. TEKEM ZMAGE NEODL. PORAZ TOČKE DANI GOLI PREJETI 
GOLI GOL RAZLIKA 

1 OKREPČEVALNICA ZORA 10 7 1 2 22 19 : 12 7 
2 KSP 10 6 1 3 19 19 : 10 9 
3 BRUHANJA VAS 10 3 1 6 10 14 : 19 -5 
4 SNEZAK 10 1 3 6 6 9 : 20 -11 

Spomladanski del občinske lige v ma
lem nogometu je zaključen.Zanimanje 
je b i lo so l idno, same tekme pa na do
kaj v isokem nivoju.Tekmovanje se na
daljuje v septembru. 

Veter v laseh - s športom proti 
drogi 

S D Dobrepolje je že četrto leto zapo
red izpeljalo akcijo " veter v laseh - s 
športom prot i drog i " . O d z i v m l a d i h je 
b i l zelo ve l ik , saj j i h n a s t o p i l o kar 
120.Pomerili so se v različnih športnih 
panogah kot so: košarka - trojke, o d 
bojka, rolanje med stožci, ples i n risa
nje.Celotno dogajanje je b i lo popestre
no z glasbo, tako da n i b i lo dolgčas no
benemu. 

Pohval i t i je potrebno vse udeležen
ce.Ker pa je bilo to tekmovanje med eki
pami i n posamezniki , smo d o b i l i t u d i 
najboljše.Pa poglejmo: 

Košarka do 15 let 

1. Dream team 
2. Gremlini 
3Jordani 

Košarka nad 15 let 

l .Struški b i k i 
2. Z a g o r k a 
3. Kompolje 

Odbojka do 15 let 

1.Jagri 
2. Carj i 
3. Racmani v zadregi 

Odbojka nad 15 let 

1. M i 
2. Turist i 
3. N o name 

Rolanje - dečki 

1. Janez Sevšek 
2. Peter Hočevar 

Rolanje - dekleta 

1. Andreja Sevšek 
2. AnjaPugcl j 

Vs i zmagovalci so se udeležili 
zaključne prireditve v Rušah pr i 
M a r i b o r u . Kaj več o tej prireditvi 
p a v naslednjem časopisu. 

O b tej p r i l i k i se S D Dobrepolje 
zahvaljuje sodelavcem iz OS Do
brepolje, Občini Dobrepolje in Pe
karni Blatnik. 

Turnir v malem nogometu 

S D Dobrepol je organiz ira 08.julija 
2001 vsakoletni turnir v malem nogo-
metu .Turnir je omejen na 12 ekip, zato 
se bo potrebno pravočasno prijaviti. Vse 
nformacije dobite na tel.041 669 227, 

K u p l e n k Alojz .Lepo vabljeni tudi navi
jači! 

Pripravil: Alojz Kuplenk 



Slikanje - tokrat po kontejnerjih 

Sodniška klop 

Ples v vetru 
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Občni zbor ŠD 
Ponikve 

V č e t r t e k , 31. 5. 2001, je bil 
sklican občni zbor ŠD Po
nikve, katerega je sklical 
podpredsednik d r u š t v a g. 

Tine Mir t (smrt dosedanje
ga predsednika š p o r t n e g a 
d r u š t v a g. Anžlovar) , kate
rega seje udeležilo 15 čla

nov. 

N a občnem zboru smo razrešili 
dosedanji upravni odbor i n sogla
sno izvoli nov devet članski uprav
n i odbor ŠD Ponikve: 

* Predsednik: Boštjan Strnad 
* Tajnik: Sonja Strnad 
* Člani: Eros M u l l e r , T i n e M i r t , 

Igor Bambič,Janez Pavlin, Zlatko 
Bernašek, Aleš Adamič, Vasja Z u 
pan. 

Izvol i l i smo tudi nadzorni o d 
bor i n disc ipl insko komisi jo . 

Naslednja točka je b i la določi
tev članarine za leto 2001 i n p r i 
dobivanje novih članov. Ker smo 
že sredi leta, znaša članarina za 
odrasle 1000 SIT, za dijake i n štu
dente 500 SIT i n otroke do 15 let 
200 SIT. 

Ker društvo v zadnjem času n i 
bi lo dovolj akt ivno, smo predla
gali , da vsako gospodinjstvo do
b i zgibanko s podatk i o društvu, 
p lanu dela i n o k o n t a k t n i h ose
bah za pobiranje članarine, posre
dovanje p o b u d i n idej, namen je 
tako pritegnit i čimveč l judi k so
delovanju v raznih športnih aktiv
nostih. 

Ve l iko smo se pogovarjali o re
ševanju problema prostorov druš
tva, ker dosedanji prostori v Priz
m i niso več na razpolago. Skleni l i 
smo, da gre predlagani tričlanski 
odbor do novega direktorja Priz
me, do predsednika vaške skup
nosti , predsednika gasilcev i n da 
skupaj poskušajo najti rešitev. 

N a k o n c u smo sprejeli še sklep 
o spremembi imena. Dosedanje 
ime ŠD D V Z Ponikve je neprimer
no i n soglasno p o t r d i l i novo ime: 
ŠD Ponikve. 

Janez Pavlin 

Poročilo Policijske postaje Grosuplje 
J A V N I R E D I N M I R 

P o l i c i j s k a postaja Grosupl j e je maja 
2001 n a o b m o č j u obč ine D o b r c p o l j e 
obravnavala 5 kršitev zoper javni red i n 
m i r . O d tega so bile tr i kršitve storjene 
v zasebnih p r o s t o r i h , dve pa n a javnem 
kra ju . R a z l o g i za omenjene kršitve so 
zelo različne, o d družinskih p r e p i r o v 
do sosedskih prepi rov i n pijančevanja 
ter preglasne glasbe, tako v zasebnih 
k o t g o s t i n s k i h p r o s t o r i h . Z o p e r vse kr 
šitelje represivno u k r e p a m o . Če druga
če n i mogoče vzpostavit i javnega reda 
i n m i r u , o d r e d i m o zoper kršitelja t u d i 
pridržanje. Prav tako zoper lastnike go
s t i n s k i h lokalov , k i prekoračujejo obra
tova ln i čas, represivno u k r e p a m o , ena
k o se z g o d i t i s t i m , k i strežejo a l k o h o l 
ne pijače že p i j a n i m osebam o z i r o m a 
m l a d o l e t n i m osebam. V e l i k o k r a t so kr
šitelji vedno is t i i n p o d v p l i v o m a lko
ho la . 

K A Z N I V A D E J A N J A 
O b r a v n a v a l i smo osem različnih kaz

n i v i h dejanj, k i so b i l a storjena na celot
n e m o b m o č j u občine Dobrepol je . N a j 
pogoste j ša so k a z n i v a dejanja t a t v i n , 
v l o m o v i n poškodovanja tuje stvari . D o 
v l o m o v najpogosteje pr iha ja v nočnem 
času, p r e d v s e m v z g o d n j i h j u t r a n j i h 
u r a h . D o v l o m o v pr iha ja v vikende i n 
zapuščene hiše na o b m o č j u občine D o 
brepolje. Iz v ikendov i n hiš s tor i l c i o d 
nesejo vse, kar je vrednega i n se da pro
dat i a l i uporabl ja t i , o d n a k i t a do teh
ničnih aparatov i n orod ja k a k o r t u d i 
hrane . 

Če občani opazi jo kakšno osebo, k i se 
sprehaja o z i r o m a v o z i z v o z i l o m v ne
p o s r e d n i bližini v i k e n d o v a l i p a r k i r a 
n i h v o z i l a l i se na kakšen d r u g način 
vede suml j ivo , naj to n e m u d o m a spo
ročijo po l i c i j i ter si z a p o m n i j o čim bol j 
p o d r o b e n opis osebe ter morebi tno pre
v o z n o sredstvo, s k a te r i m se je o s u m 
ljeni odpel ja l . 

V s i občani , k i bi kar k o l i vedeli o kak
šnem k a z n i v e m dejanju a l i p r o m e t n i 
nesreči, a l i če b i o p a z i l i storilce na d e l u 
o z i r o m a begu, naj to sporoči jo n a p o l i 
ci jsko postajo P P Grosupl je a l i n a tele
f o n št. 113. V s a k a in formac i j a , k i b i ka 
k o r k o l i p r i p o m o g l a k izs ledi tvi s tor i l 

ca, je dobrodošla . Z bol j š im sodelova
njem m e d pol i c i jo i n l o k a l n o skupnost
jo oz. občani b o m o dosegli , da se bodo 
v a r n o s t n e razmere izbol jšale , h k r a t i s 
tem pa t u d i varnostno počutje občanov. 

O p r a v i l i smo t u d i oglede devetih pro
m e t n i h nesreč z mater ia lno škodo i n te
l e s n i m i poškodbami. Največ p r o m e t n i h 
nesreč se še vedno pr ipet i zaradi nepri
lagojene h i t ros t i v o z n i k o v , k i ne upošte
vajo omejitev h i t ros t i . Pr i teh p r o m e t n i h 
nesrečah so posledice najhujše. 

D r u g i najpogostejši v z r o k i za promet
ne nesreče so vedno stran i n smer vož
nje, izsil jevanje prednost i i n neustrezna 
v a r n o s t n a razdal ja . Največ p r o m e t n i h 
nesreč se z g o d i v času, ko občani hodi jo 
v službo a l i iz službe ter ob s labih vre
m e n s k i h razmerah. Pogoste so tudi pro
metne nesreče na p a r k i r n i h p r o s t o r i h , 
kjer v o z n i k i p r i p r e m i k u z v o z i l o m niso 
dovol j p o z o r n i pr i vzvratni vožnji. Na j 
več p r o m e t n i h nesreč se zgodi na regio
n a l n i cesti R 647 Čušperk - V i d e m - Po
n i k v e . 

P o l i c i j s k a posta ja G r o s u p l j e vsakod
nevno izvaja poostreni nadzor nad cest
n i m p r o m e t o m na ce lotnem področju 
občine Dobrepol je , posebno pozornost 
pa posvečamo k o n t r o l i h i t ros t i , seveda 
p a os ta l ih kršitev ne zanemarjamo. 

V mesecu j u n i j u bo PP Grosupl je izva
ja la k o n t r o l o h i t ros t i z l as tn im radarjem 
n a ce lo tnem o b m o č j u občine Dobrepo
lje, predvsem pa na odsek ih cest, kjer se 
dogajajo prometne nesreče o z i r o m a tam, 
kjer so prekoračitve h i t ros t i največje i n 
najbolj pogoste. V o z n i k i naj vozijo v skla
d u s ces tno-prometn imi predpis i ter p r i 
lagodi jo h i t ros t vožnje v r e m e n s k i m raz
m e r a m ter o s t a l i m t r e n u t n i m dejavni
k o m , k i k a k o r k o l i vplivajo na potek pro
meta . T a k o b o m o p r i p o m o g l i k boljši 
p r o m e t n i varnost i i n predvsem k manj
šemu številu p r o m e t n i h nesreč. 

Vse udeležence v cestnem p r o m e t u pa 
opozar jamo, d a se v mesecu j u n i j u zač
nejo letne počitnice osnovnošolcev, za
radi česar bo n e k o l i k o več otrok udele
ženih v p r o m e t u tudi v d o p o l d a n s k e m 
času, česar d o sedaj n i b i l o . 

POLICIJSKA POSTAJA GROSUPLJE 



O G L A S 

Prodamo staro hišo z v r tom in 
dve zazidl j iv i parcel i . 

Lokaci ja: Kolenča vas 1, Struge 

Skufca Jože 
Ratje 15 

Tel. : 07/3043 921 

O Š D o b f e p o l j e 

Vse zainteresirane občane vabimo, da 

pridejo v naše prostore na Vidmu, v 

ponedeljek in torek 2. in 3. julija 2001, kjer 

boste lahko brezplačno dobili šolske klopi 

in mize. 

Ravnatelj: 

Ivan Grandovec 

ANTENSKI 
SISTEMI SAT 

Merharjeva 2, Ribnica, 
tel./fax.: 836 06 57, GSM: 041 761 769 

Del. čas: 8.00 - 18.00, sobota 8.00 -12.00 

• Meritve TV signalov 
• Dograditev ali izboljšava POP TV, 

A Kanal, HRT, TV3 ... 
• Montaža SAT sistemov (navadni, 

vrtljivi, digitalni 
- od 24.000 dalje) 

• Razdelilni TV sistemi v 
stanovanjskih hišah, 
novogradnjah 

Garancija 12 mesecev 
Plačilo na obroke 

10-ktiie izkušnje - razlog, za 
kvaliteta in zaupanje 

RAZPORED DELA SPLOŠNE IN ZOBNE AMBULANTE NA VIDMU 

MISLI 

Ž e n s k a se d o s t i k r a t č u d i , kaj vse 

p o z a b i moški - mošk i o s u p n e o b 

t e m , n a kaj vse se s p o m n i žen

ska. 

M . T w a i n 

V živl jenju vsake ženske sta d v a 

m o š k a . T i s t i , s k a t e r i m se je p o 

roči la i n t i s t i , s k a t e r i m se n i p o 

ročila. 

R . L c m b k c 

DELOVNI ČAS SPLOŠNE AMBULANT E VIDEM 
DOPOLDAN POPOLDAN SPL .AMB. STRUGE 

P O N E D E L J E K 7.00-13.00 13.00-17.00 
TOREK 7.00-11.00 13.00-19.00 
SREDA 7.00-11.00 7.00-13.00 
ČETRTEK 7.00-11.00 12.00-18.00 
PETEK 7.00-13.00 13.00-17.00 

Otroška ambulanta: vsak petek, od 7.00 do 13.00. 

DELOVNI ČAS ZOBNE A M B U L A N T E VIDEM 
DOPOLDAN POPOLDAN 

P O N E D E L J E K 13.00-19.00 
TOREK 7.00-13.00 
SREDA 7.00-13.00 
ČETRTEK 13.00-19.00 
PETEK 7.00-13.00 

Dežurni zdravnik: 781-90-09 
050-624 071 

DELOVNI ČAS L E K A R N E VIDE M 
DOPOLDAN POPOLDAN 

P O N E D E L J E K 7.30-14.30 
TOREK 12.00-19.00 
SREDA 7.30-14.30 
ČETRTEK 11.00-18.00 
PETEK 7.30-14.30 

Repub l i ka Sloveni ja 
U P R A V N A E N O T A 
G R O S U P L J E 
Krajevni urad V idem 

Uradne ure: 
Torek 7.30-12.00 
Sreda 12.00-17.00 

OBČINA D O B R E P O L J E 

Uradne ure: 

Ponedeljek 8.00-11.00 
13.00-15.00 

Sreda 8.00-11.00 
13.00-17.00 

Petek 8.00-11.00 

Nekater i ljudje najprej govori jo , šele nato mis l i jo . 
B. Pascal 



Zahvale, oglasi 

V želji i n upanju, da b i b i lo življenje vsem daljše, kot 
je b i lo njegovo 

Izrekam ob smrt i mojega brata 

D R A G A S E L Š K A 

zahvalo vsem, ki ste ob njegovi smrti počastili njegov 
spomin. 

Zahvaljujem se g. kaplanu, vaščanu Toniju Prijatelju, za 
njegov zadnji obisk pri njem in podeljene zakramente. 
Zahvaljujem se vsem sorodnikom, prijateljem in znan

cem za izraženo sožalje, cvetje in sveče. 
Zahvaljujem se G D Kompolje. 

Zahvaljujem se župnikoma g. Skulju in g. Novaku. 
Zahvaljujem se pevcem. 

Zahvaljujem se govornikoma. 
Zahvaljujem se kolektivu Stolarne. 

Zahvaljujem se sosedi M i l k i in Mari j i . 
Zahvaljujem se vsem, ki ste kakor koli sodelovali pri 

tem, daje bilo poslednje slovo po krajevnih običajih in 
vredno njegovega življenja in dela. 

To življenje pa je zadnji dve leti in pol preživel v D V Z 
Ponikve. Zato zahvala vsemu osebju, kije skrbelo zanj, 

posebno gospe Angelci, k i jo je imel najraje. 
Zahvaljujem se vaščanom, ki so ga v tem domu obisko
vali, in žal, maloštevilnim, ki so po smrti tudi mol i l i na 

njegovem domu. 
Posebna zahvalo pa izrekam sestrični Katrci, k i mi je 
bilav veliko pomoč ves čas njegove bolezni in smrti. 

Sestra Pavlina in svak Tone 

N.Si 
N o v a S l o v e n i j a 
Krščanska ljudska stranka 

N.Si, občinski odbor Dobrepolje 

organizira avtobusni prevoz na 

PRIREDITEV OB 
10-LETNICI SAMOSTOJNOSTI, 

ki bo v Ljubljani, 24.6.2001. 

Odhod avtobusa izpred banke na Vidmu bo 
ob 19. uri. 

Prijavite se na telefon: 
7807 785 (Cingerle) 

a v t o š o I a 
prireja 

tečaj CPP 
za kategorije A, B, Ekb, C, E, F 

na OŠ Primož Trubar v Velikih Laščah. Začetek tečaja bo 16.7.2001, ob 17. uri. 
Organiziran prevoz izpred OŠ na Vidmu ob 16.30. 

Možna takojšnja vožnja v sodobnih vozilih, izbirate lahko med osebnimi vozili znamke Renault, Citroen, 
novi GOLF; tovorno vozilo Mercedes Benz 814 s priklopnikom; novost novi Clio. 
Lokacijo pričetka vožnje lahko izbirate; na Strelišču na Dolenjski cesti ali na Kotnikovi; 
Popust za dijake in študente. 

Prijave predhodno zbiramo vsak dan od 9. do 22. ure po telefonu 01/13 16 301, GSM 041/726 897 
LEDINA CENTER, lokal 37, Kotnlkova 5, Ljubljana 



(nadaljevanje s strani 9) 

VODA UMIRA NAROD BOLEHA 

N e v e d o i n n e v e r j a m e j o 

Če bi bi le v o d e take, ko t so b i le p r e d 50 leti , b i b i la 
S l o v e n i j a center s v e t o v n e r ib iške p o n u d b e z a r ibiče 
turiste i n iht io loge z vseh kont inentov . M i s l i t e , d a ribič, 
k i p r i d e o d daleč, pr inese s sabo klobaso , v o d o p a pije 
i z reke i n p o r a b i le t i s t ih nekaj m a r k za d o v o l i l n i c o ? 
M a r m u ne bi mogel kmet prodat i svoj ih " b i o " p r i d e l k o v , 
tak ih , k i j ih n i okužil s kemi jo i n j ih tujec težko najde v 
svoji deželi? R a z u m l j i v o , da b i m o r a l i spremeni t i t u d i 
s istem (še v e d n o socialist ičnega) upravl jan ja z v o d a m i 
i n ga k o n č n o n a d o m e s t i t i s k o n c e s i j a m i . R i b i š k e 
družine s s v o j i m i 20.000 člani so se žal i z k a z a l e k o t 
najslabši možni upravl ja lec tega n a r o d o v e g a bogastva . 

Vode so last vseh državl janov Sloveni je i n si j ih ne 
m o r e l a s t i t i . S m u č a r s k o d r u š t v o je s a m o p o s e b i 
zadostno i n n i treba, d a je upravl ja lec žičnic. P r a v tako 
e ribiško društvo l a h k o ribiško društvo, a n i nujno, d a 
je upravl jalec v o d a . O d g o v o r na ugovore , k a k o je ribiška 
o r g a n i z a c i j a k o r i s t n a i n kaj vse je n a r e d i l a , je: " V 
zadnj ih petdesetih letih je imela dovol j časa i n možnost i , 
d a d o k a ž e , d a je r e s n i č n o s p o s o b n a v a r o v a t i v o d e , 
skrbeti zanje i n za živelj v n j ih . Vode i n živelj v nj ih p a 
kažejo r a v n o n a s p r o t n o ! " 

Božo Dimnik, za objavo v Našem kraju je pripravil 
Dean Strnad 

MISLI 

Z m a g o v a l c e m ne s o d i j o . 

S. B o r o d i n 

Č l o v e k n i n i k o l i rako nesrečen , k o t m i s l i , i n n i k o l i 

t a k o srečen, k o t m i s l i , d a b o . 

1! V i n c e n z i 

L j u d j e i m a j o v e d n o m o ž n o s t , d a se u m a k n e j o v a 

se, ka j t i n ik j e r n i č lovek bo l j varen p r e d nevarnos t 

jo, k a k o r v lastni duši , p o s e b n o če go j i v sebi m i s l i , 

k i ga o h r a n j a j o v s l a n j u p o p o l n e g a m i r u . Tore j n i 

duševni m i r n i č drugega k a k o r prava urejenost m i 

sli. 
M a r k 

KNJIŽNICA G R C V 

Iz naslednje številke Našega kraja 

Za zaključek šolskega leta so se 
naučili igrico "Medved Pu" 
Učenci 3. i n 4. razreda osnovne šole na 

Vidmu so za konec leta pripravili igrico 

Medved Pu . Več o tem dogodku v naslednji 

š tevi lki . 

Slovo od vrtca 
Tudi le tošnje slovo malih šolar jev od vrtca 

je bilo p r i s r č n o i n slovesno. Kako je bilo na 

Vidmu, lahko preberete na strani 28. O 

zaključni prireditvi v vrtcu Ciciban v Kom-

poljah pa boste lahko prebrali naslednjič . 

Preverjanje usposobljenosti 
ekip prve pomoči 

9. junija je bilo na Brezovici preverjanje 

usposobljenosti ekip prve pomoči. Med 

udeleženci je bila tudi dobrepoljska ekipa, 

uvrstila seje na deseto mesto. Prispevek o 

tem bo v naslednji š tevilki . 

Nekaj podatkov o izidu 
referenduma o noveli zakona 

o zdravljenju neplodnosti 

Zaradi zakl jučevanje redakcije nam je 

uspelo dobiti rezultate glasovanja le z 

nekaterih volišč v občini. Rezultati so 

povsem neuradni. 

VOLIŠČE ZA PROTI 

Kompolje 23 154 

Ponikve 17 85 

Struge 9 226 

Videm 25 338 

Adamičs 3Vr 



Vabilo 

KULTURNO DRUŠTVO 
GODBA DOBREPOLJE 

vas vabi na 

Dan Qodbe 
v soboto, 23- junija 2001, 

ob 18. uri na Videm. 
V SVEČANI POVORKI IN PROMENADNIH NASTOPIH SODELUJEJO NARODNE NOŠE, MAŽORETKE 

IN Q0DBE IZ: 

* MENQSA - VETERANI 
* RIBNICE 
* STIČNE 

* QROSUPLJA 
* KOČEVJA 

* DOBREPOLJA 

PO NASTOPIH BO VESELO DRUŽENJE 
Z QODBENIKI IN ANSAMBLOM KRJAVELJ. 

OKREPČEVALNICA PONYPA BO POSKRBELA 
ZA PRAZNE ŽELODČKE IN SUHA QRLA! 
ČAKA VAS TUDI KUP PRESENEČENJ!!! 

VABLJENI! 

Prireditev DAN GODBE so omogočili: 
OBČINA DOBREPOLJE 

JAVNI SKLAD RS ZA KULTURNE DEJAVNOSTI 
DOLINŠEKTRANSPORT 

IN GRADBENA MEHANIZACIJA LJUBLJANA 
ARMINGd.o.o. LJUBLJANA 

PEKARNA BLATNIK PREDSTRUGE 
ADLESd.o.o. LJUBLJANA 

PREVOZNIŠTVO PRIJATELJ STRUGE 
LEDONAd.o.o.KOMPOLJE 
PREVOZNIŠTVO KRAŠOVEC PREDSTRUGE 
MUCTRADEd .o .o . KOMPOLJE 
BATAGEL C O . d.o.o. POSTOJNA 
A M W KASTELIC ŠTEFAN VIDEM 
AVTOHIŠA MIHALIČ ŠT. JURIJ 
GOSTILNA M U R N TURJAK 

Ustanovitelj glasila je Občina Dobrepolje. Glavna in odgovorna urednica: Mihaela Steklasa. 
Tisk in oblikovanje: Auroragraf d. o. o. 

Glasilo izhaja enkrat mesečno v nakladi 1100 izvodov. 


